

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့် ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညွှန်ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံ ခိုဝံ့ဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။
 ပဏ္ဍိတဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၇၈)

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း ၆ ရက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေ ၂၇ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ အတွဲ (၅၉)၊ အမှတ် (၂၃၇)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ၊ ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်္ဂါ နာရန်ဒရာ မိုဒီထံသို့ စာနာထောက်ထားကြောင်း သတင်းလွှာပေးပို့

နေပြည်တော် မေ ၂၆

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ အနောက်ဘက်လားပြည်နယ်နှင့် ဩရိသပြည်နယ်များသို့ ဖြတ်ကျော်တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း အမိဖန်ကြောင့် အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရခြင်းအတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ၊ ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်္ဂါ နာရန်ဒရာ မိုဒီထံသို့ စာနာထောက်ထားကြောင်း သတင်းလွှာ ပေးပို့ခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် က

Covid ၏ အကျိုးဆက်များကို အောင်နိုင်စွာ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရေး စီမံချက်များထဲတွင် အလုပ်အကိုင် ဖန်တီးရေးကို အထူးအလေးပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြ

နေပြည်တော် မေ ၂၆

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က Covid ၏ အကျိုးဆက်များကို အောင်နိုင်စွာ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရေး စီမံချက်များထဲတွင် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေးကို အထူးအလေးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်း၏ ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာမှ ယနေ့တွင် ရေးသား ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က မိမိတို့ ယခုလုပ်ဆောင်မှုများသည် နောင်အတွက် ရင်းနှီးမှုများဖြစ်စေချင်သည်ဟု မနေ့က ရေးခဲ့ ပါကြောင်း၊ ဘယ်အခြေအနေမဆို အဆိုးဘက်ကို ရောက်သွားမလား၊ အကောင်းဘက်ကို ရောက်သွားမလားဆိုတာ ကာယကံရှင်များအပေါ် အများကြီး မူတည်ပါကြောင်း။

ပြည်ပမှ မိမိတို့နိုင်ငံသားတွေ အများအပြား ပြန်လာနေချိန်မှာ အတွေးလေးတွေ ဝင်လာပါကြောင်း၊ ပြန်လာသူများအတွက် ကျန်းမာရေး၊ ခရီးသွားရေးအစီအစဉ်တွေ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရတာ ကြီးမားတဲ့တာဝန်ဖြစ်ပေမဲ့ အခက်အခဲနဲ့ ကြုံချိန်မှာ ကိုယ့်နိုင်ငံကို အားကိုးစိတ်နဲ့ ပြန်လာကြတာကို ကျေနပ်ပူဇော်မိပါကြောင်း၊ အချို့ အင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ ပြည်သူများသည် နိုင်ငံရပ်ခြား ရောက်တုန်း ပြဿနာတစ်ခုခုဖြစ်လျှင် “ကျုပ်တို့က ဘယ်နိုင်ငံသား” ဆိုပြီး မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အင်အားအရှိန်ကိုယူကြပါကြောင်း၊ မိမိကတော့ ဘယ်သူ့ကိုမှ ကျောချင်တဲ့စိတ်နှင့်မဟုတ်ဘဲ ဘယ်လိုအခြေအနေမှာမဆို ဒို့နိုင်ငံက ဒို့ကိုပစ်ထားမှာ မဟုတ်ဘူးဆိုသည့် စိတ်လုံခြုံမှုမျိုး မိမိတို့ ပြည်သူများမှာ ရှိစေချင်ပါကြောင်း။

စီးပွားရေးလိုအပ်ချက်ကြောင့် မိမိတို့ပြည်သူများ တိုင်းတစ်ပါးကိုသွားရသည့် အခြေအနေများကိုလည်း ပြောင်းချင်ပါကြောင်း၊ Covid ၏ အကျိုးဆက်များကို အောင်နိုင်စွာ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရေး စီမံချက်များထဲတွင် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေးကို အထူး အလေးပေးမှာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရာရာတိုင်းမှာလိုပဲ ရည်ရွယ်ချက်တွေအောင်မြင်ဖို့ ပြည်သူ၏ ပူးပေါင်းအားပေးမှုသည် အဓိက ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်း အလုပ်အကိုင်တွေအတွက် ရမ္မဝင်ငွေက ချက်ချင်းတော့ ပြည်ပမှာ ရနိုင်တာကို မစိတာဖြစ်နိုင်ပါကြောင်း၊ ဒါပေမဲ့ ကိုယ့်ရပ်ကိုယ်ရွာ၊ ကိုယ့်နိုင်ငံမှာနေရတဲ့ သူအကျိုးအမြတ်တွေရဲ့ တန်ဖိုးလည်း ရှိပေးသေးကြောင်း။

ယခုလို မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကာလလို့ ဆိုနိုင်သည့်အချိန်မှာ တစ်ထောင့်တစ်နေရာက ပါဝင်နိုင်သည့်အခွင့်အရေး၏ တန်ဖိုးကလည်းကြီးမားပါကြောင်း၊ နောင်မျိုးဆက်တွေအတွက် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာသာမက၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အမွေအနှစ်တွေ စုဆောင်းရေးမှာ ပါဝင်ကြစေချင်ပါကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

- ❑ ပြန်လာသူများအတွက် ကျန်းမာရေး၊ ခရီးသွား ရေး အစီအစဉ်တွေ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရတာ ကြီးမားတဲ့ တာဝန်ဖြစ်ပေမဲ့ အခက်အခဲနဲ့ ကြုံချိန်မှာ ကိုယ့်နိုင်ငံကို အားကိုးစိတ်နဲ့ ပြန်လာ ကြတာကို ကျေနပ်ပူဇော်မှု
- ❑ မိမိကတော့ ဘယ်သူ့ကိုမှ ကျောချင်တဲ့စိတ်နှင့် မဟုတ်ဘဲ ဘယ်လိုအခြေအနေမှာမဆို ဒို့နိုင်ငံက ဒို့ကိုပစ်ထားမှာ မဟုတ်ဘူးဆိုသည့် စိတ်လုံခြုံမှု မျိုး မိမိတို့ ပြည်သူများမှာ ရှိစေချင်

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နယ်စပ်ဂိတ်များမှ ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၇၇၂၀ အား လားရှိုးမြို့မှတစ်ဆင့် ရထားခရီးစဉ်ဖြင့် စီစဉ်ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့

လားရှိုး မေ ၂၆

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မှဆယ်မြို့ ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့နှင့် ချင်းရွှေဟော်မြို့တို့ရှိ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဂိတ်များမှတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံမှ ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန် ပြည်သူများအား လားရှိုးမြို့မှတစ်ဆင့်

ရထားခရီးစဉ်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးသို့ မေ ၆ ရက်မှ စတင်ပြီး စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာတွင် မှုဆယ်မြို့၊ လောက်ကိုင်မြို့နှင့် ချင်းရွှေဟော်မြို့တို့မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများကို စနစ်တကျ စီစဉ်၍ လားရှိုးမြို့အထိ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ ❖





KBZ BANK

(6) CONSECUTIVE YEARS

'BANK OF THE YEAR IN MYANMAR 2018'

Awarded by Financial Times (The Banker)

ခန့်ပျံ့ကျော်လွှားတိုးတက်ရေးသို့

တခြားနိုင်ငံတွေက ခြေလှမ်းတစ်လှမ်း လှမ်းလျှင် မိမိတို့က ခြေလှမ်းလေး၊ ငါး၊ ဆယ်လှမ်း လှမ်းလိုက်နိုင်မှ နောင် ၁၀ နှစ်၊ အနှစ် ၂၀ တွင် တန်းတူညီတူဖြစ်သွားမည်ဟု လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော် ကာလတွင် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက မိန့်ကြားခဲ့သည်။ ဤသို့ ရလဒ်မျိုးရရှိရန်အတွက် သူများ လမ်းလျှောက်နေချိန်တွင် မိမိတို့က သူထက်လေးငါးဆယ် ဆမြန်သော နှုန်းရအောင် ပြေးရမှာဖြစ်သည်။ သူထက်လေးငါး ဆယ်ဆသာသော အားထုတ်မှုဖြင့် ကြိုးပမ်းရမည် ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး၏ အမှာအကြားသည် လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်အတွင်း အကောင်အထည်မဖော်နိုင်ခဲ့ကြသည့်အလျောက် မျက်မှောက်ကာလထိအောင်လည်း အလုပ်ကြွေးကျန်အဖြစ် ကျန်နေဆဲဖြစ်သည်။ အများက ခြေလှမ်းမှန်မှန် လှမ်းလျှောက်သွားကြချိန်တွင် မိမိတို့က ပြေးရန်မဆိုထားဘိ ဦးတည်ချက်မှန်မှန်နှင့် ခြေလှမ်းမှန်မှန်ပင် မလျှောက်နိုင်ခဲ့။ သို့ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံသားအားလုံးတို့ ပခုံးပေါ်တွင် သမိုင်းပေးတာဝန်ကြေးကျန်တို့ ထမ်းဆောင်ရန်ကျန်ရစ်နေဆဲ။ အရာရာတွင် နောက်ကျကျန်ရစ်နေသည့်အခြေအနေမှ လွတ်မြောက်ရန် အားကုန်ထုတ်၍ ရုန်းကန်ကြရဦးမည်။ ရှေ့သို့ ခပ်ဝေး ဝေးရောက်နေပြီဖြစ်သည့် နိုင်ငံများကို အမိလိုက်နိုင်ရန် အပြေးတက်ကြရဦးမည်။

နိုင်ငံများစွာတို့က စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေးဆီသို့ တက်လှမ်းနေကြပြီ။ ပထမစက်မှုတော်လှန်ရေးသည် လက်မှုလုပ်ငန်းများနေရာတွင် ရေနေ့ငွေစွမ်းအားသုံးသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းများ အစားထိုးဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ဒုတိယစက်မှုတော်လှန်ရေးတွင်မူ လျှပ်စစ်စွမ်းအားနှင့် အလိုအလျောက် စက်ယန္တရားများကို အသုံးပြုကာ ကုန်ပစ္စည်းအမြောက်အမြား ထုတ်လုပ်မှုတို့ပေါ်ပေါက်လာသည်။ တတိယစက်မှုတော်လှန်ရေးက ကွန်ပျူတာနှင့် သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာခေတ်သို့ ရောက်ရှိစေခဲ့ပြီး စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေးက ဉာဏ်ရည်တုနှင့် နာနီနည်းပညာ၊ အရာရာအင်တာနက်(Internet of Things- IOT) တို့ ကဏ္ဍများစွာ၊ နယ်ပယ်များစွာတို့တွင် အသုံးချကာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ပေးလာစေခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ နောက်မှ လိုက်ကြရသည့် နိုင်ငံများမှာ မိမိတို့တွင်ရှိသည့် ပကတိအခြေအနေနှင့် အရင်းအမြစ်များကို ထိထိရောက်ရောက် အသုံးပြုပြီး ခန့်ပျံ့ကျော်လွှားအမိလိုက်ကြရခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသို့ ခန့်ပျံ့ကျော်လွှားရာတွင်လည်း အဓိက အကျဆုံးမှာ လူသားအရင်းအမြစ်ဖြစ်သည်။ ကျွမ်းကျင်ပြီး လုံလပ်ရိယအားကောင်းသည့် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်သည် တန်ဖိုးမြင့်လူသားအရင်းအမြစ်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်သည့် အင်အားလည်း ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ ကူးစက်မြန်ကပ်ရောဂါကြောင့် တစ်ကမ္ဘာလုံး ကမောက်ကမဖြစ်နေကြသည့်အချိန်ဖြစ်ပြီး ကပ်ရောဂါကာလ ပြီးဆုံးသွားပြီးနောက် မဝေးလှသည့် အနာဂတ်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် ကမ္ဘာမြင်ကွင်းကို ကြိုတင်ပုံဖော်မှန်းဆလျက်ရှိကြသည်။ ထို့ပြင် လက်ရှိကာလသည် အခက်အခဲထဲမှ ထွက်ပေါ်လာနိုင်သည့်အခွင့်အလမ်း၊ အကျပ်အတည်းထဲမှ ရရှိလာနိုင်သည့် အကျိုးအမြတ်တို့ကို ရှာဖွေကြရမည့် ကာလလည်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတိုင်း၊ နိုင်ငံတိုင်းက ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ထိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများကို ကုစားနိုင်ရေးနှင့် ကိုဗစ်လွန်ကာလ တွင် ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရေးတို့အတွက် မိမိတို့တွင် ရှိနေသည့် အရင်းအမြစ်များကိုအသုံးပြုကာ စီမံချက်လုပ်ငန်းများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ကိုဗစ်အလွန်ကာလတွင် စီးပွားရေး ကုစားမှု အစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဆန္ဒ၊ စိတ္တ၊ ဝီရိယနှင့် ဝိသေ(ပညာ)တို့ ဦးစီးကာ စုပေါင်းညီညွတ်စွာဆောင်ရွက်ကြသည်နှင့်အမျှ ကိုဗစ်အိပ်မက်ဆိုးမှ လွတ်မြောက်နိုင်မည် ဖြစ်သည့်အပြင် အနာဂတ်တွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် လမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ရုတ်တရက် ပျောက်ကွယ်သွားဦးမည်မဟုတ်သေးသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အပြန်အလှန် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုများမဖြစ်အောင် အလိုက်သင့်နေထိုင်ကြရင်း၊ နေ့စဉ်ဘဝများ ရှင်သန်နိုင်ကြစေရန် အားထုတ်ကြရင်း အခက်အခဲများကြားမှ အခွင့်အလမ်းများကို ရှာဖွေကြရပါမည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ သယံဇာတအရင်းအမြစ်များ၊ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များသည်ပင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ပဓာနအကျဆုံး အရင်းအမြစ်များဖြစ်ပြီး ထိထိရောက်ရောက် အသုံးပြုနိုင်သည့်နှင့်အမျှ ခန့်ပျံ့ကျော်လွှား တိုးတက်မှုတို့ ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ။ ။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများအတွက် နှာခေါင်းစည်းများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မေ ၂၆
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးကာလအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများ အသုံးပြုနိုင်ရန် ယူနန်ပြည်နယ်၊ ယူနန်တီဗီမှ နှာခေါင်းစည်း ၅၀၀၀ နှင့် Myanmar - China Lancang Mekong Culture Communication Co.,Ltd. က နှာခေါင်းစည်း ၅၀၀၀ စုစုပေါင်း နှာခေါင်းစည်း ၁၀၀၀၀ ကို မေ ၂၅ ရက်က ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးရုံးတွင် လာရောက် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံ ပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားခြင်း
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တံတားဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရွှေလေး ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားလိုက်သည်။



အမျိုးသားအဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းဦးဆောင်အဖွဲ့သို့ စေတနာ့ဝန်ထမ်းလက်စွဲစာအုပ်၊ နှာခေါင်းစည်းနှင့် လက်သန့်ဆေးရည်များ လာရောက်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မေ ၂၆
ရန်ခွင်မဲ့ကလေးငယ်များလျှော့ချရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်မေယုတ္တီနှင့်အဖွဲ့က စေတနာ့ဝန်ထမ်းလက်စွဲစာအုပ် ၂၀၀၀၊ နှာခေါင်းစည်း ၅၀၀၀၊ လက်သန့်ဆေးရည် ငါးလီတာဘူး ၁၂၀၊ ၅၀၀ မီလီ လီတာဘူး ၁၀ ဘူးတို့ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ စေတနာ့ဝန်ထမ်းဦးဆောင်အဖွဲ့၊ အတွင်းရေးမှူး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားကာ လက်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)
သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင် နှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ မြန်မာ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် လာအိုနိုင်ငံတို့ဆိုင်ရာ Country Director Ms. Mariam J. Sherman တို့ Video Conference စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်ဆွေးနွေးစဉ်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအစီအစဉ် အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ဆက်လက်အကူအညီပေးသွားမည်

နေပြည်တော် မေ ၂၆
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်သည် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏မြန်မာ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် လာအိုနိုင်ငံတို့ဆိုင်ရာ Country Director Ms. Mariam J. Sherman အား ယနေ့တွင် Video Conference ဖြင့် ချိတ်ဆက်ဆွေးနွေးသည်။
ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ ပံ့ပိုးပေးခဲ့သည့် များကို ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် အဆင့်မြင့်ငွေစက္ကူ ရေတွက်စစ်ဆေးစက်များ တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သင်တန်းကျောင်းများ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း စီမံကိန်းများ အတွက် ပံ့ပိုးပေးခဲ့မှုများအပေါ် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ Country Director Ms. Mariam J. Sherman က ကမ္ဘာ့ဘဏ်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ငွေကြေးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်အကူအညီများ ပံ့ပိုးပေးရန် အသင့်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအစီအစဉ် (Reform Agenda) အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ဆက်လက် အကူအညီပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသော ဦးစိုးမင်း၊ ဦးစိုးသိန်းတို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့သေလျှင် အဓိက

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှုနှင့် ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ ရည်ညွှန်းစာစောင်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

နေပြည်တော် မေ ၂၆

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ ဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်မှ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး၊ ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှုနှင့် ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့်နှင့် တက္ကသိုလ်အဆင့် ရည်ညွှန်းစာစောင်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ရုံးခန်း၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

အခမ်းအနားတွင် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြည်က လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်လုံးက ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှုကို ကိုယ်ပိုင်အသိတရားဖြင့် တန်ဖိုးထားပြီး လက်တွေ့လိုက်နာကျင့်သုံးတတ်စေရန်၊ မိမိတို့ လူ့အဖွဲ့အစည်းအပေါ် မှန်ကန်ကောင်းမွန်သော အတွေးအမြင်များရရှိစေရန်နှင့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအတွင်း အများပြည်သူဆိုင်ရာ ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ယခုလို ရည်ညွှန်းစာစောင်များကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရေးသားပြုစုခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ထို့နောက် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြည်က ရည်ညွှန်းစာစောင် လေးအုပ်ပါ အစုံ ၇၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ဦးတိန္ဒန်မြတ်ထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်း

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကက အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ရည်ညွှန်းစာအုပ်များ ရေးသားပြုစု၍ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအတွက် ဂုဏ်ယူပါကြောင်းနှင့် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး



အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြည် ရည်ညွှန်းစာစောင် လေးအုပ်ပါ အစုံ ၇၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ဦးတိန္ဒန်မြတ်ထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်စဉ်။

သည် နိုင်ငံတစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်က ဤရည်ညွှန်းစာစောင်များ ရေးသားပြုစုဖြန့်ဝေနိုင်ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးကြီးသည့်လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊

လွှတ်တော်များအနေဖြင့် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ကော်မရှင်နှင့် ကျရာကဏ္ဍမှ ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်းပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက

ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ Korean Food for the Hungry International (KFIHI) and Be My Friend (Myanmar) မှ Mask နှင့် PPE များ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် မေ ၂၆

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ အခြေစိုက် Korean Food for the Hungry International (KFIHI) and Be My Friend (Myanmar) မှ Mask နှင့် PPE များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ် ဇီကလမ်း အမှတ်(၅)ရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်သန်းထွန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ Deputy Chief of Mission, Minister Counsellor Mr. Hahm Jeonghan တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး အလှူရှင် Korean Food for the Hungry International (KFIHI) and Be My Friend (Myanmar) မှ Mr. Won, Sunghye က လှူဒါန်းရခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း



ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ Deputy Chief of Mission, Minister Counsellor Mr. Hahm Jeonghan နှင့် အလှူရှင်တို့က နှာခေါင်းစည်းနှင့် ရောဂါကာကွယ်ရေးဝတ်စုံများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ (အပေါ်ပုံ) ယနေ့ လှူဒါန်းပွဲတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ Korean Food for the Hungry International (KFIHI) and Be My

Friend (Myanmar) မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၆၀၀၀ နှင့်ညီမျှသော နှာခေါင်းစည်း ၅၀၀၀၀ နှင့် ရောဂါကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ ၅၀၀၀ ကို လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းသစ်(MNA) ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်)

❖ **ရှေ့ဖို့မှ**
မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး လားရှိုးမြို့မှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးသို့ မြန်မာ့မီးရထားခရီးစဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ မေ ၂၆ ရက်က နေရပ်ပြန်ပြည်သူ အမျိုးသား ၆၄ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၄၆ ဦး စုစုပေါင်း ၁၁၀ တို့အား စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။

လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်

အဆိုပါ နေရပ်ပြန် ပြည်သူ ၁၁၀ တို့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ တစ်ဦး၊ နေပြည်တော်မှ တစ်ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၃၃ ဦး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ၆၇ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ လေးဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ လေးဦးတို့ဖြစ်သည်။ နယ်စပ်ဂိတ်များမှတစ်ဆင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးသို့ လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးရာတွင် မေ ၆ ရက်မှ မေ ၂၆ ရက်အထိ အမျိုးသား ၄၉၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၇၉၅ ဦး စုစုပေါင်း ၇၇၂၀ တို့အား လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ပူးပေါင်းကူညီ

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ နယ်စပ်ဂိတ်များမှ ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်ပြန် ပြည်သူများအား လားရှိုးမြို့၌ ခေတ္တညအိပ်တည်းခိုနိုင်ရေးအတွက် ပညာရေးကောလိပ်တွင်စီစဉ်ထားရှိကာ စားသောက်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းများ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လားရှိုးခရိုင်နှင့်မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ကုသရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လုပ်ငန်းလိုင်စင်နှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ညှိနှိုင်းမှုဌာန (တွဲဖက်ပြည်နယ်ရုံး)၊ လားရှိုးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာ့မီးရထားလုပ်ငန်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်ပုဂ္ဂလိက ယာဉ်လုပ်ငန်းများ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များက လိုအပ်သည်များကို ပူးပေါင်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

နန်းသန္တာဦး(ပြန်/ဆက်)

သီတဂူဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာ အရှင်ဉာဏိဿရ က ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသည့် အဝတ်အထည်နှင့် ပစ္စည်းများအား နယ်စပ်ဒေသများရှိ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် မေ ၂၆

သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိ အဘိဓမ္မာဟာ ရန္တရု အဂ္ဂမဟာ ပဏ္ဍိတ (D.Litt.) (Ph.D.) သီတဂူဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏိဿရ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ အလှူရှင် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများမှ စုပေါင်းလှူဒါန်းသည့် အဝတ်အထည်နှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအား မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ဝေးလံခေါင်ဖျားသည့် ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ဖြန့်ဝေရန် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် မြောက်ပိုင်းရှိ သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ သီတဂူဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာ အရှင်ဉာဏိဿရနှင့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ် များ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် သန်းထွန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး စိုးမိုးအောင်၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်လင်း၊ မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးနှင့် နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ သီတဂူဆရာတော်ကြီးက ဩဝါဒကထာ မိန့်ကြားရာတွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ အလှူရှင် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ အတွင်းရှိ ဝေးလံခေါင်ဖျားသည့် သွားလာရေးအလွန်ခက်ခဲကာ အအေးလွန်ကဲသော နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက်

သဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာ လှူဒါန်းပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယခုလို မိုးဦးကာလ၌ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရမည့် ရာသီဥတု ဒဏ်ကို အန်တိုင်းရန်အတွက် လှူဒါန်းသည့် အအေးဒဏ်ခံ အဝတ်အထည်နှင့် လူအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအား အမြန်ဆုံးဖြန့်ဝေပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် မိန့်ကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီးက မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရှေးယခင်ကတည်း ကပင် သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်နှင့် ပူးပေါင်း၍ နယ်စပ် ဒေသများရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး အစရှိသည့် လှူဒါန်းထောက်ပံ့မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခု သီတဂူဆရာတော်ကြီး၏ လမ်းညွှန်မိန့်ကြားချက်အရ အဆိုပါ အဝတ်အထည်နှင့် လူအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအား အအေးဓာတ်များပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ခက်ခဲသည့်အပြင် ဝေးလံခေါင်ဖျား သော ဒေသများဖြစ်သည့် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ (လေရှီး၊ လဟယ်၊ နန်းယွန်း)၊ ချင်းပြည်နယ် (မင်းတပ်၊ မတူပီ) ဒေသအတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူတို့ လက်ဝယ် အရောက် ဖြန့်ဝေပေးခြင်းအား နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းစီမံဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း လျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် သီတဂူဆရာတော်ကြီးက ကိုရီးယားသမ္မတ နိုင်ငံမှ လှူဒါန်းထောက်ပံ့သည့် အဝတ်အထည်နှင့် လူအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းအမျိုးအစား ၁၆ မျိုး စုစုပေါင်း အရေအတွက် ၄၉၈၉၈ တို့အား နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန



ဒုတိယဝန်ကြီးထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ (အပေါ်ပုံ) ယနေ့ လှူဒါန်းပေးခဲ့သော ပစ္စည်းများမှာ လူကြီးဝတ် (ကျား) အင်္ကျီနှင့် အနွေးထည် ၂၇၄၅ ထည်၊ ဘောင်းဘီ ၆၆၇ ထည်၊ ခေါင်းစွပ် ၅၂ ခု၊ ဦးထုပ် ၃၂၇ လုံး၊ လူကြီးဝတ် (မ) အင်္ကျီနှင့် အနွေးထည် ၁၁၈၁၁ ထည်၊ ဘောင်းဘီ ၄၃၃၇ ထည်၊ မာဖလာ ၆၆၉ ခု၊ စွပ်ကျယ် ၁၅၁ ထည်၊ လည်စည်း ၈၅ ခု၊ စကပ် ၈၃၄ ထည်၊ အင်္ကျီဘောင်းဘီ ဝမ်းဆက် ၂၈ ဖုံ၊ ပိုက်ဆံအိတ် ၈၄ ခု၊ ဖိနပ် ၃၅ ရန်၊ ခါးပတ်

၁၆ ခု၊ ကလေးဝတ်(ကျား) အင်္ကျီနှင့် အနွေးထည် ၁၄၈၆ ထည်၊ ဘောင်းဘီ ၁၇၅ ထည်၊ ခေါင်းစွပ် ၁၀၀၊ ကလေးဝတ် (မ) အင်္ကျီနှင့် အနွေးထည် ၅၂၉ ထည်၊ ဘောင်းဘီ ၅၈၈ ထည်၊ အင်္ကျီ+ဘောင်းဘီဝမ်းဆက် အစုံ ၃၀၀၊ ဦးထုပ် ၁၆၃၄ လုံး၊ ကျောပိုးအိတ် ၁၄၄ လုံး၊ ဘောပင် ၁၇၂၂ ခု နှင့် ယပ်တောင် ၅၈၇၀ စုစုပေါင်းအရေအတွက် ၄၉၈၉၈ ခု ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြောက်ဦးယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဒေသကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း တင်သွင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ ဆောင်ရွက်ဆဲနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၆

မြောက်ဦး ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ဒေသကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း တင်သွင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ ဆောင်ရွက်ဆဲနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာန လောကနတ် အစည်းအဝေးခန်းမ ၌ Video Conferencing ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)



အစည်းအဝေးသို့ သာသနာရေး နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထွန်းအုံ၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြောက်ဦးဒေသ ကမ္ဘာ့အမွေ အနှစ်တင်သွင်းရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ကို UNESCO ၏ အသိအမှတ်ပြု စာရင်းများ တင်သွင်းခြင်းသည် အမျိုးသားအဆင့် (National Level) ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု သာမက နိုင်ငံတကာအဆင့် (International Level) ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုများ အဖြစ် တိုးမြှင့်ပြီး ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာန အနေနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များကို မပျက်စီး မပျောက် ပျက်စေရေး ထိန်းသိမ်းခြင်း ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ တစ်ဖက်က လည်း သတ်မှတ်စံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီသည့် အမွေအနှစ်များကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဖြစ်ရန်နှင့် ကမ္ဘာ့ အထင်ကရ မှတ်တမ်းအမွေအနှစ် အမွေအနှစ်ဒေသကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင် ဖြစ်ရေး အဖွဲ့များ၊ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ခဲ့သည်မှာ ယခုတိုင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ

ကို UNESCO ၏ အသိအမှတ်ပြု စာရင်းများ တင်သွင်းခြင်းသည် အမျိုးသားအဆင့် (National Level) ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု သာမက နိုင်ငံတကာအဆင့် (International Level) ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုများ အဖြစ် တိုးမြှင့်ပြီး ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာန အနေနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များကို မပျက်စီး မပျောက် ပျက်စေရေး ထိန်းသိမ်းခြင်း ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ တစ်ဖက်က လည်း သတ်မှတ်စံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီသည့် အမွေအနှစ်များကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ဖြစ်ရန်နှင့် ကမ္ဘာ့ အထင်ကရ မှတ်တမ်းအမွေအနှစ် အမွေအနှစ်ဒေသကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင် ဖြစ်ရေး အဖွဲ့များ၊ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ခဲ့သည်မှာ ယခုတိုင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ

အမြစ်များ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြောက်ဦး ဒေသ၏ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်း တင်သွင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ယခုအချိန်မှာ တစ်ကမ္ဘာလုံး ရင်ဆိုင်နေရသည့် ကပ်ရောဂါဖြစ်သည့် ကိုဗစ်-၁၉ အပါအဝင် အခြားအခြားသော များရှိမည်ဖြစ်သော်လည်း ပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြသူများ အားလုံးက ပိုင်းဝန်း၍ ညီညီညွတ်ညွတ်နှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြ ရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရှေးဟောင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီး ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦးလွင်က မြောက်ဦးယဉ်ကျေး မှု အမွေအနှစ်ဒေသ၏ အဆိုပြု (Nomination Dossier) တင်သွင်းထားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး ရှေးဟောင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီး ဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

နှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ စစ်တွေဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်အောင်ကျော်က Nomina tion Dossier Volume I၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ဒေသခံများနှင့် ဆက်စပ် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ရမည့် ကိစ္စများ၊ Mrauk-U Com ရုံးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စ များနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ မြောက်ဦးဌာနခွဲမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးမိုးလင်းက မြောက်ဦးဒေသ၏ အဆိုပြုစာတွဲများတွင် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ သရေ ခေတ္တရာ ဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးကျော်မျိုးဝင်းက မြောက်ဦး ဒေသ၏ မြေပုံရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်း၊ ရှေးဟောင်းနေရာများ ဖော်ထုတ်ရေး လုပ်ငန်းနှင့် Geographical Informa tion System (GIS) Data ကောက်ယူ ရေး လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ဟန်လင်းဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းအေးက မြောက်ဦးဒေသ ၏ Attribute များနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ပုဂံဌာနခွဲမှ လက်ထောက်အင်ဂျင်နီယာ ဦးသူရ ဗိုလ်က မြောက်ဦးဒေသ၏ Monu ment Inventory ကောက်ယူပြီးစီးမှု နှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ Video Conferencing ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြရာ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းနှင့် အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးထွန်းအုံတို့ က ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ပြည့်စွက်ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက နိဂုံးချုပ် အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ဟိုက်ဒရောက်စ်ကလိုရိုက်ကွင်းဆေးကို ကိုဗစ်-၁၉ ကုသဆေးအဖြစ် ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် အသုံးမပြုရန် တားမြစ်

ဂျီနီဗာ မေ ၂၆

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ငှက်ဖျားတိုက်ဖျက်ဆေးဖြစ်သည့် ဟိုက်ဒရောက်စ်ကလိုရိုက်ကွင်းဆေးကို ကိုဗစ်-၁၉ ကုသဆေးအဖြစ် ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် အသုံးမပြုရန် တားမြစ်လိုက်ကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် မေ ၂၆ ရက်က ဖော်ပြလိုက်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကို ကုသသည့်နေရာတွင် ဟိုက်ဒရောက်စ် ကလိုရိုက်ကွင်းဆေးဖြစ်ဖြစ်၊ ကလိုရိုက်ကွင်းဆေးဖြစ်အသုံးပြုလျှင် ရလာမည့်အကျိုး ကျေးဇူးများကို အတည်မပြုနိုင်ကြောင်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံတို့၏ သုတေသီများက သောကြာနေ့က ဖော်ပြလိုက်ပြီးနောက် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ယခုလို တားမြစ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ငှက်ဖျားတိုက်ဖျက်ဆေးဖြင့် ကုသမှုခံယူနေသော ကိုဗစ်-၁၉ လူနာ ၉၆၀၀၀ တို့၏ အချက်အလက်များကို သုတေသီများက သုတေသနပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ထဲက အချို့တွင် နှလုံးခုန်နှုန်းပုံမှန်မဟုတ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် လတ်တလောတွင် စိတ်ချရလောက်သည့် အနေအထားမတွေ့ရမချင်း ဟိုက်ဒရောက်စ်

ကလိုရိုက်ကွင်းဆေးကို ကိုဗစ်-၁၉ ကုသမှုတွင် အသုံးမပြုဘဲ ရပ်ထားရန် ပြောကြားထားခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တက်ဒရော့စ် ဂီဘရီယက်စ်ဆုစ်က သတင်းထောက်များကို တနင်္လာနေ့က ပြောကြားလိုက်သည်။

ထို့အပြင် ငှက်ဖျားဆေးများသည် ကိုယ်တွင်း၌သဘာဝအရ ရှိနေသော အရာများကို ဆန့်ကျင်သည့် ပဋိပစ္စည်းများကြောင့်ဖြစ်သော ရောဂါများနှင့် ငှက်ဖျားရောဂါတို့ကို တိုက်ဖျက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားလိုက်သည်။

ထို့အပြင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ၎င်းအနေဖြင့် ရစ်ဒီဗီဇာ အပါအဝင် တခြားစစ်ဆေးမှုများကိုလည်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တက်ဒရော့စ် ဂီဘရီယက်စ်ဆုစ်

လာအိုနိုင်ငံတွင် ကန့်သတ်မှုများ ပြေလျော့ပြီးနောက် နိုင်ငံအတွင်း ဝင်ခွင့် ထွက်ခွင့်ပေး

ဗီယန်ကျင်း မေ ၂၆

ကျောင်းသားများ၊ လာအိုနိုင်ငံသားများ၊ ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် သံတမန်များကို လာအိုနိုင်ငံအတွင်းသို့ ဝင်ခွင့်

ထွက်ခွင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပေးသော ခရီးသွားလာခွင့်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် နိုင်ငံ

အတွင်းမှ ဝင်ခွင့်ထွက်ခွင့်ပေးခဲ့

ကြောင်း အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။ ကိုဗစ် -၁၉ တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် သေချာစေရန် ပြည်သူများ

သည် အစိုးရမှ အမိန့်ထုတ်ထားသည့် တင်းကျပ်သောစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို လိုက်နာရမည်ဖြစ်သည်။

လာအိုနိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရသူနောက်ထပ်မတွေ့ရှိရတော့သည်မှာ ၄၄ ရက်ရှိပြီဟု မေ ၂၆ ရက်တွင် လာအိုနိုင်ငံ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ရက်တန်ဇေ ပန်ဆာဗန်နက်က ပြောသည်။

မေ ၂၅ ရက်တွင် နယ်စပ်မှ တစ်ဆင့်လာအိုနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်လာသူ ၁၉၄၄ ဦးရှိပြီး ထိုင်းနိုင်ငံ နယ်စပ်မှ ၁၀၉၉ ဦး ဝင်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဗီယန်နန်နိုင်ငံမှ ဝင်ရောက်လာသူ ၇၇၇ ဦးရှိပြီး တရုတ်နိုင်ငံမှ လာအိုသို့ ပြန်လာသူလေးဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ဝင်လာသူတိုင်းကို အပူချိန်တိုင်းတာမှုများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး မည်သူတွင်မှ ရောဂါလက္ခဏာမတွေ့ရှိရဟု သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



ဗီယန်ကျန်းမြို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ခရီးသွားများအား အပူချိန်စစ်ဆေးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ကန့်ကွက်မှုများရှိသော်လည်း ထိုင်းအစိုးရက နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာထားမှုကို အချိန်ထပ်တိုး

ဘန်ကောက် မေ ၂၆

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု ကျဆင်းလာပြီးနောက် နိုင်ငံတော်အရေးပေါ် အခြေအနေကြေညာထားမှုကို ရုပ်သိမ်းရန် အတိုက်အခံများက တောင်းဆိုနေသော်လည်း စစ်အစိုးရက အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာချက်ကို စွန့်လွှတ်အထိထက်လက်ထားရှိရန် အချိန်ထပ်တိုးလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

တစ်နိုင်ငံလုံး အဝင်အထွက်ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုကို ပြေလျော့လိုက်သည့်အတွက် နောက်ထပ်ကိုဗစ်-၁၉ ခုတ်ယူလှိုင်း ထပ်မံဖြစ်ပွားနိုင်သည့် အန္တရာယ်ကို လျော့ချနိုင်ရန် ယင်းသို့ မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း အစိုးရအဖွဲ့ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ နာဂူမွန်ပင်ရှိဆင်ဝပ်က မေ ၂၅ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း အစိုးရက စီးပွားရေး ပြန်လည်စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများကို တစ်ဆင့်ချင်းပြန်လည် ပြေလျော့ပေးလျက်ရှိပြီး အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာချက်က ကပ်

ရောဂါကို ရင်ဆိုင်နိုင်မည့် နိုင်ငံရေးမပါသည့် လက်နက်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အတိုက်အခံများက လွန်စွာ တင်းကျပ်လွန်းခြင်းမရှိသည့် ဥပဒေဖြင့်သာ ကပ်ရောဂါကူးစက်မှုကို ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

နောက်ဆုံး လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်

နိုင်ငံတော် အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာချက် အချိန်ထပ်တိုးမှုသည် မလိုလားအပ်ဘဲ အာဏာကိုအသုံးပြုခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး အတိုက်အခံပါတီဖြစ်သည့် ပျူထိုင်းပါတီမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အနူဆွန် အမ်ဆာအတ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အစိုးရက အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာချက်အောက်တွင် အစိုးရထံမှ ဘတ်ငွေတစ်ထရီလီယံငွေချေးမည့် အစီအစဉ်နှင့် ထိုင်းဘဏ်မှ ဘတ်ငွေ ၉၀၀ ဘီလီယံငွေချေးမည့် စီးပွားရေးလှုံ့ဆော်မှုအစီအစဉ်ကိုပါ ထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။

ဘန်ကောက်ပို့စ်



ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်း နာရာဝပ်ပြည်နယ်၌ အကာအကွယ်ဝတ်ဆင်ထားသည့် ထိုင်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များတန်းစီနေစဉ်။

ဂျပန်နိုင်ငံက ဆေးဝါးအထောက်အပံ့ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဘက်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ငွေကြေး ၁ ဒသမ ၇ ဘီလီယံ သုံးစွဲမည်

တိုကျို မေ ၂၆

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ဆေးကုသရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဘက်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ဝန်ဆောင်ခအနေဖြင့် ငွေကြေး ၁ ဒသမ ၇ ဘီလီယံကို သုံးစွဲရန် အစိုးရက အတည်ပြုလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သီးသန့်ရန်ပုံငွေထဲမှ ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၆ ဘီလီယံကို ကပ်ရောဂါ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးတွင် သုံးစွဲရေးအတွက် အတည်ပြုရန် မေ ၂၅ ရက်တွင် အစိုးရအဖွဲ့က သဘောတူလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အစိုးရက နာခေါင်းစည်းများ၊ ဗိုင်းရပ်စ်အကာအကွယ်ဝတ်ရုံများ၊ ဆေးရုံသုံး လက်အိတ်များ ဝယ်ယူရန်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများကို လက်ခံကုသနေသည့် အဖွဲ့အစည်းများကို ဦးစားပေးလျက် ကုန်ပစ္စည်းများပို့ဆောင်မည် ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

ရောဂါလက္ခဏာမပြင်းထန်သည့် လူနာများမှ အရေးကြီးလူနာများအထိ လူနာအမျိုးမျိုးကို လက်ခံကုသပေးနေသည့် ဆေးဘက်အဖွဲ့အစည်းများတွင် ကုန်ကျစရိတ်ကြီးမြင့်မှုကို အစိုးရအဖွဲ့က အသိအမှတ်ပြုခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ယင်းကုန်ကျစရိတ်များကို ကာမိစေရန်နှင့် အများပြည်သူကျန်းမာရေးအာမခံစနစ်အောက်တွင် အစိုးရက ဒေါ်လာ ၁၄၈ သန်းခန့်ကို အကုန်အကျခံရန် သဘောတူလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် တစ်နေ့တည်းသေဆုံးမှုစံချိန်တင်

ဆော်ပိုလို မေ ၂၆

ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် မေ ၂၅ ရက်က ထပ်မံသေဆုံးသူပေါင်း ၈၀၇ ဦးရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် တစ်နေ့တည်းသေဆုံးမှုအများဆုံးနိုင်ငံ ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန်ထက်ပိုများ

ဘရာဇီးအစိုးရက မေ ၂၅ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၇၄၈၉၈ ဦး ရှိကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ စုစုပေါင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူသည် ၂၃၄၄၄ ဦးရှိခဲ့သည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံ၏ တစ်နေ့တည်းသေဆုံးမှုနှုန်းသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ မေလ ၂၅ ရက်တစ်နေ့တည်းသေဆုံးမှုနှုန်းထက် ပိုမိုများပြားကြောင်း သိရသည်။

ဆင်းရဲသားအများစု

ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် သေဆုံးသူအများစုသည် ဆင်းရဲသားအများစု နေထိုင်ရာနေရာများတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံသည် အဆိုပါနေရာများတွင် မတ်လ လလယ်မှစကာ အသွားအလာအလုံပိတ်ကန့်သတ်မှုများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် မြို့တော်ဆော်ပိုလိုတွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှုများကို ပိုမိုပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုသည် တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းမှုအားနည်းပြီး လူနေထူထပ်သောနေရာများတွင် ဆက်လက် ပျံ့နှံ့ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ထို့အတူ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုသည် တခြား တောင်အမေရိက နိုင်ငံများဖြစ်သော အီကွေဒေါနှင့် ချီလီနိုင်ငံတို့တွင်လည်း မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

ပိတ်ဆို့ကန့်သတ်သည့်ကာလအတွင်း စည်းမျဉ်းချိုးဖောက်ခဲ့သည့် အကြံပေးအရာရှိကို ကာကွယ်ပေးသည့်အတွက် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်ဝေဖန်ခံရ

လန်ဒန် မေ ၂၆
 ဗြိတိန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်သည် ၎င်း၏ အကြံပေးအရာရှိကို အကာအကွယ်ပေးခဲ့မှုအတွက် ဝေဖန်ခံရမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။
 ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်၏ အကြံပေးအရာရှိသည် မတ်လ နှောင်းပိုင်းတွင် ပိတ်ဆို့ကန့်သတ်သည့်စည်းမျဉ်းများကို ချိုးဖောက်ကာ မိသားစုနှင့်အတူ ကီလိုမီတာ ရာနှင့်ချီ၍ ခရီးသွားလာမှု ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခံထားရသည်။
 ဗြိတိန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုများပျံ့နှံ့နေ၍ နေအိမ်များ၌သာနေရန် အမိန့်ထုတ်ထားချိန်တွင် ဒီမနစ် ကမ်းမင်းသည် လန်ဒန်မြို့မှ ကီလိုမီတာ ၄၀၀ အကွာရှိ ၎င်း၏မိဘများနေအိမ်သို့ သွားရောက်ခဲ့သည်ဟု ဗြိတိန် မီဒီယာများတွင် ဖော်ပြထားသည်။
 မေ ၂၅ ရက်က ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တွင် ၎င်း၏လုပ်ရပ်အတွက် နောင်တမရဟုပြောကြား ခဲ့သည်။ ဇနီးသည်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ လက္ခဏာများတွေ့ရှိ လာပြီးနောက် မိသားစုကိုခေါ်ဆောင်ရန် ခရီးနှင့်ခဲ့ သည်ကို ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်ထံ အသိပေးခဲ့ခြင်းမရှိ

ကြောင်း၊ ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ အကျိုးသင့်အကြောင်း သင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။
 ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်က ၎င်း၏အကြံပေးအရာရှိချုပ် အတွက် ကာကွယ်ပြောဆိုခဲ့ပြီး ကမ်းမင်းသည် ဂုဏ်သိက္ခာ ရှိစွာဖြင့် တရားဝင်ပြုမှုနေထိုင်ခဲ့သည်ဟု ကာကွယ်ပြော ဆိုခဲ့သည်။ အတိုက်အခံလွှတ်တော်အမတ်များနှင့် မီဒီယာ များကမူ ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဝေဖန်လျက်ရှိသည်။
 ကွန်ဆာဗေးတစ်ပါတီအတွင်းမှာပင် မေးခွန်းများ ပေါ်ထွက်လျက်ရှိသည်။ ကမ်းမင်းသည် ဗြိတိန်ဥရောပ သမဂ္ဂမှ ထွက်ခွာရေး မဲဆွယ်မှုတွင် မဟာဗျူဟာနည်းလမ်း များ ပေးခဲ့သူလည်း ဖြစ်သည်။
 ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်၏ အစိုးရအဖွဲ့ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရှိမရှိ စစ်ဆေးရာတွင် ယခုလိုဝေဖန်မှုများ ထွက်ပေါ်လာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုဗစ် - ၁၉ ဆိုင်ရာတုံ့ပြန်မှုများ ကြောင့် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်ကို လူထုထောက်ခံမှုကျဆင်း နေသည်။



အကြံပေးအရာရှိ ဒီမနစ်ကမ်းမင်းနှင့်ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်။

အင်န်အိတ်ချ်ဂေ

အမှတ်တရနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် ကျဆုံးစစ်သည်များကို အမေရိကန်သမ္မတထရမ်ဂုဏ်ပြု



အလင်တန်အမျိုးသားစစ်သင်္ချိုင်းတွင် ဂုဏ်ပြုပြီးနောက် ပြန်လည်ထွက်ခွာလာသည့် သမ္မတထရမ်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဝါရှင်တန် မေ ၂၆
 အမေရိကန်သမ္မတဒေါ်နယ်ထရမ်သည် ကျဆုံးခဲ့ပြီးသော အမေရိကန်စစ်သည် များအတွက် အမှတ်တရအထိမ်းအမှတ်နေ့အခမ်းအနားတွင် ဂုဏ်ပြုခဲ့သည်။
 မက်ဟင်နရီခံတပ်တွင်ပြုလုပ်သည့် ကျဆုံးစစ်သည်များအတွက်ဂုဏ်ပြု ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမေရိကန်သမ္မတထရမ်က ဗိုင်းရပ်စ်ကိုတိုက်ဖျက်သွားမည် ဖြစ်ပြီး အမေရိကန်သည် ယခုကြုံတွေ့နေသည့်အခက်အခဲမှ ရုန်းထွက်နိုင်လိမ့် မည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။
 အလင်တန်အမျိုးသားစစ်သင်္ချိုင်းတွင် စစ်အတွင်းကကျဆုံးခဲ့သည့်စစ်သည် များအတွက် ငြိမ်သက်စွာနေခြင်းဖြင့် ဂုဏ်ပြုခဲ့ကာ လတ်တလောကြုံတွေ့နေရ သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် မက်ဟင်နရီခံတပ်လိုပင် စစ်သင်္ချိုင်းတွင်လည်း ပြည်သူများလာရောက် လည်ပတ်ခွင့်ကို ကန့်သတ်ချက်များ ပြုလုပ်ထားသည်။
 နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ထားသည့် လူများသည် အညတရစစ်သည်သင်္ချိုင်း သို့လာရောက်ခွင့်ရရန် တန်းစီစောင့်ဆိုင်းခဲ့သော်လည်း ဖယ်ရှားခံခဲ့ရသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၁ ဒသမ ၆ သန်းဖြင့် အများဆုံး နေရာတွင် ရှိနေပြီး လူ ၉၇၀၀၀ သေဆုံးခဲ့ရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကင်းစင်ရေးအတွက် နိုင်ငံသားများ ဆက်လက်ပါဝင် ကူညီကြရန် မွန်တီနီဂရိုး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးတိုက်တွန်း

ပတ်ဂိုရီဆာ မေ ၂၆
 အနာဂတ်ကာလ၌ မွန်တီနီဂရိုး နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကင်းစင်ရေး အတွက် နိုင်ငံသားများဆက်လက် ပါဝင်ကူညီပေးကြရန် ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးက တိုက်တွန်းခဲ့သည်။
 မွန်တီနီဂရိုးနိုင်ငံတွင် နောက် ထပ်ကူးစက်မှုများ မရှိတော့ဟု အာဏာပိုင်များက ကြေညာပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး က ယခုလိုတိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။
 လက်ရှိနိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအတွက် အောင်မြင်မှုများ ရရှိနေသည်မှာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် နိုင်ငံ သားတို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တို့ကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီး ကီနန်ဟာပိုဗစ်က မေ ၂၄ ရက်တွင် ပြောသည်။
 ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း မွန်တီနီဂရိုးနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးမှု ၁၀၄ ခန့် ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ မတွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ လတ်တလောတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကြောင့် ဆေးရုံတက်ရသူလည်း မရှိသေးပေ။ ကောင်းမွန်သောအပြု အမူများနှင့် ကျန်းမာရေးအသိဖြင့် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြခြင်းကြောင့် ကိုဗစ် - ၁၉ တိုက်ဖျက်ရေးတွင် အောင်မြင်မှုများ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကင်းစင်သည့် နိုင်ငံအဖြစ် ကြေညာနိုင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးစားသွားရမည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့ သည်။
 မွန်တီနီဂရိုးနိုင်ငံတွင် လူပေါင်း ၆၂၀၀၀၀ ကို တင်းကျပ်သည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများဖြင့် အသွားအလာ ပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှု များ ပြုလုပ်ထားသည်။
 နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၃၂၄ ဦးရှိပြီး ကိုးဦး သေဆုံးခဲ့သည်။

ပီတီအိုင်

မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံတွင် အရေးပေါ်ကာလကို ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်

အူလန်ဘာတာ မေ ၂၆
 ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားနေစဉ်အတွင်း မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံက အရေးပေါ်ကာလကို ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ တိုးမြှင့်လိုက်ကြောင်း နိုင်ငံ၏အရေးပေါ်ကော်မရှင်က မေ ၂၆ ရက် ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် ပြောကြားလိုက်သည်။
 မေ ၂၆ ရက်မှစကာ မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၄၁ ဦးရှိခဲ့ပြီး ၎င်းကူးစက်ခံရသူများထဲတွင် နိုင်ငံခြားသားများလည်း ပါဝင်သည်။ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူများတွင်

နိုင်ငံခြားပြန်များမှဖြစ်ပြီး အများစုမှာ ရုရှားမှပြန်လာသူများဖြစ်ကြသည်။
 ယခုအချိန်အထိ ပြည်တွင်း၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရမှု သို့မဟုတ် သေဆုံးမှုဖော်ပြခြင်း မရှိသေးကြောင်း သိရသည်။
 နိုင်ငံတကာလေကြောင်းလိုင်းများ တားဆီးခြင်းအပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ကို ကာကွယ်တားဆီးရန် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံတွင် အရေးပေါ်ကာလအခြေအနေကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်ကတည်းက စတင် ခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ

ကာကွယ်ဆေးမရမချင်း ကျောင်းပြန်တက်ဖို့ မစဉ်းစားကြရန် ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ ပြော

မနီလာ မေ ၂၆
 ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါအတွက် ကာကွယ်ဆေးမရမချင်း ကျောင်းသားများ ကို ကျောင်းသို့ပြန်တက်ခွင့်ပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ ရိုဒရိုဂွေတေးက ပြောကြားခဲ့သည်။ နိုင်ငံအချို့တွင် ကျောင်းများပြန်ဖွင့်ပြီး လူကိုယ်တိုင်သင်ကြားမှုများ ပြန်လည်စတင်နေပြီဖြစ်သော်လည်း ဖိလစ်ပိုင် သမ္မတက ထိုသို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
 ကပ်ရောဂါ ကူးစက်မှုစတင် ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် မတ်လတွင် မူလ တန်းနှင့်အလယ်တန်းကျောင်းများကို ပိတ်ထားခဲ့ပြီးနောက် ဩဂုတ်လ ကုန်ခန့်တွင် ကျောင်းသားများကို ကျောင်းသို့ပြန်လည်တက်ရောက်ခွင့် ပြုရန် မူလက စီစဉ်ထားခဲ့သည်။
 သို့ရာတွင် မေ ၂၅ ရက်နေ့နံနက်က မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့မှုအတွင်း သမ္မတ ခုတားတေးက လက်ရှိအခြေအနေ တွင် ကျောင်းများ ပြန်ဖွင့်ရန်မှာ လွန်စွာ အန္တရာယ်ကြီးကြောင်းနှင့် ကျောင်းသားများ ဘေးကင်းမည်ဟု အာမခံနိုင်ကြောင်း သမ္မတက ပြော သည်။



မတ်လအတွင်း ဖိလစ်ပိုင်ရှိအထက်တန်းကျောင်းတစ်ကျောင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဆေးဖျန်းနေစဉ်။

အများပြည်သူစာသင်ကျောင်းများကို ပုံမှန်အားဖြင့် ဇွန်လမှ ဧပြီလအထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားသော်လည်း ရောဂါ ကူးစက်မှုမြင့်တက်နေသည့် အခြေ ကာ တစ်နိုင်လုံးကို အဝင်အထွက် အနေကြောင့် အာဏာပိုင်များက ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှု တင်းကျပ်စွာ ကျောင်းများကို ဆက်လက်ပိတ်ထား ချမှတ်ထားသည်။ အေအက်ဖီပီ

ပီတီအိုင်

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

ဗုဒ္ဓဟူး၊ မေ ၂၇၊ ၂၀၂၀

၁၅

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက်(၈:၀၀)နာရီ

၁။ (၂၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ဓာတ်ခွဲခန်းမှ (၃၇၅) ခုအား ထပ်မံစစ်ဆေးခဲ့ရာ -

- COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် မတွေ့ရှိရပါ။

၂။ သို့ဖြစ်ရာ (၂၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်)(NHL) မှ ဓာတ်ခွဲခန်းမှ (၆၅၆) ခုနှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(DMR)မှ ဓာတ်ခွဲခန်းမှ (၁၂၀) ခု၊ စုစုပေါင်း (၇၇၆) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ရာတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂) ဦးတွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၂) ဦး တွေ့ရှိမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ပါသည်။

၃။ (၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၂၀၃) ဦး ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေ (၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ	
(၂၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်)မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း	(၆၅၆) ခု
(၂၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမှ စုစုပေါင်း	(၁၂၀) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်)	(၂) ဦး

မေ ၂၆ ရက် ည ၈ နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ ၂၀၆ ဦးရှိ

(၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

၁။ (၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေပိုင်းတွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ (ပထမအသုတ်) စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲခန်းမှ (၅၇၉) ခု၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ (ပထမအသုတ်) စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲခန်းမှ (၁၁၁) ခု စုစုပေါင်း (၆၇၀)ခုတွင် -

- COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၃) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။

၂။ (၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ (၂၀၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

၃။ (၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့အထိ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာဟောင်း (old confirmed case) များ၏ ဓာတ်ခွဲခန်းမှ များတွင် (၂) ကြိမ် ဆက်တိုက် ပိုးမတွေ့ရှိသူ အသစ် (၁) ဦး (Case-52) ရှိခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း (၁၂၄) ဦးရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် (၁၁၄) ဦးအား ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်၍ စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုလျက်ရှိပါသည်။

၄။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအနက် သေဆုံးသူ (၆) ဦး ရှိပါသည်။

၅။ (၂၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီမှ (၂၆-၅-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း တွေ့ရှိရသော စောင့်ကြည့်လူနာအသစ် (၆၂) ဦး ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ		
	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၃) ဦး	(၂၀၆) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၁) ဦး	(၁၂၄) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ	
(၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမှ	(၅၇၉) ခု
(၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမှ	(၁၁၁) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်) (positive)	(၃) ဦး

လူနာ အမှတ်စဉ်	အသက်	ကျား/မ	နေထိုင်ရာဒေသ	COVID-19 ရောဂါ အတည်ပြု လူနာများနှင့် ထိတွေ့မှု	ပြည်သူ့ဆေးရုံ/အခြားဆေးရုံ	ဆေးကုသမှု ခံယူမှုပေးဆောင်မှု	COVID-19 ဓာတ်ခွဲ အခြေ	မှတ်ချက်
204	၃၉ နှစ်	ကျား	မန္တလေးမြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (အိန္ဒိယ)	ဝေဘာဂီအထူးကုဆေးရုံ	တွေ့ရှိ	အသွားအလာ ကန့်သတ်ထား
205	၆၃ နှစ်	မ	မန္တလေးမြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (အိန္ဒိယ)	ဝေဘာဂီအထူးကုဆေးရုံ	တွေ့ရှိ	ရိသုံးများ (မြောက်ဘက်)
206	၆၆ နှစ်	ကျား	မန္တလေးမြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (အိန္ဒိယ)	ဝေဘာဂီအထူးကုဆေးရုံ	တွေ့ရှိ	မြို့နယ်

သီပေါ၌ နှာခေါင်းစည်းများတပ်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှု ဆောင်ရွက်

သီပေါ မေ ၂၆ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် အလှူရှင် မြို့နယ်ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ ငွေစု ငွေချေးသမဝါယမအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်မောင် လှူဒါန်းသော ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ရေး လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်ခြင်းကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မိုင်းပွန်လမ်းနှင့် လမ်းမတော်လမ်းဆုံစီးပွားဦးစီးဌာန ကျင်းပသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးယဉ်ထွေး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး သိန်းဖြိုးဝေ၊ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းဇော်ဝင်းတို့ ဦးဆောင်သည့်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များက ကိုဗစ်-၁၉ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအသိပညာပေးခြင်း၊ ကိုယ်ပူတိုင်းတာခြင်းနှင့် နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှုကို

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပြီး မြို့နယ်ပြန်/ဆက်ဦးစီးဌာနက သတင်း စကားလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးသည်။ အဆိုပါ လက်ကမ်းစာစောင်တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများနှင့် လက်တွေ့ အခြေအနေကို အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးပြောဆိုချက်များ၊ နိုင်ငံကျော် အဆိုတော်နှင့် သရုပ်ဆောင်များမှ ပြည်သူများထံသို့ ပန်ကြားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ နှင့် ပတ်သက်သည့် ဆောင်ရန် ရှောင်ရန် နည်းစနစ်များ၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ဖြစ်ပွားမှုအစ၊ ရောဂါလက္ခဏာများ ကူးစက်ပုံ၊ ရောဂါ ကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်ရေး၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် အချက် များနှင့် သံသယဖြစ်ဖွယ် လက္ခဏာများ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

ဘားအံဆေးရုံကြီးသို့ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများလှူဒါန်း
ဘားအံ မေ ၂၆ ကရင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ဘားအံ) ၏ သုံးထပ်တိုးချဲ့လူနာဆောင်သစ်တွင် မေ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ကုသခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများအား ပေးအပ် လှူဒါန်းသည်။ အဆိုပါ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအထောက်အကူ ပြုပစ္စည်းများကို Latter Day Saint Charities အဖွဲ့နှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်းတို့က ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပြီး လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ခင်မောင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးတို့က ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ပြည်နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ဘရန်အောင်နှင့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက လက်ခံရယူခဲ့ကြကာ ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာကို ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို နိုင်ငံအတွင်း ထိန်းချုပ် နိုင်သလောက်ဖြစ်နေသော်လည်း ပြည်ပမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူအချို့တွင် ရောဂါပိုး ကို တွေ့ရှိနေရပြီး ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကရင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ(ဘားအံ)ကို စုစုပေါင်းငွေကျပ် သိန်း ၃၈၀ တိတိ တန်ဖိုးရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသခြင်းလုပ်ငန်းသုံး ဆေးဘက် ဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဘားအံ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် မလေးရှားနိုင်ငံမှ ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသည့် ကိုဗစ် - ၁၉ ပိုးတွေ့လူနာ နှစ်ဦးကို အထူးကြပ်မတ် ကုသပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

တပ်မတော်သားများနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းများဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မေ ၂၆

သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်သားများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် မေ ၂၁ ရက်က ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များမှ မြို့နယ် ၄၈ မြို့နယ်ရှိ နေရာ ၈၅ နေရာများတွင် မီးသတ်ယာဉ်များ၊ မီးသတ်ပစ္စည်းကိရိယာများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပိုးသတ်ဆေးရည် ၄၇ ဂါလန်၊ ပိုးသတ်ဆေးမှုန့် ၄၂ ကီလိုဂရမ်၊ ရေဂါလန် ၅၃၄၀ သုံးစွဲခဲ့ပြီး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။



မေ ၂၁ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



မေ ၂၁ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တာမွေမြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



မေ ၂၁ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



မေ ၂၁ ရက်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မိုးလုံလေလုံအားကစားခန်းမအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



မေ ၂၁ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးဘူတာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဖျန်းစဉ်။



မေ ၂၁ ရက်က ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တစ်လုံးဌာနပေါင်းစုံစစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဖျန်းစဉ်။

မေ ၂၆ ရက်တွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါပိုးရှိသူ သုံးဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ ရောဂါပိုးရှိသူ စုစုပေါင်း ၂၀၆ ဦး ရှိသွားပြီ

နေပြည်တော် မေ ၂၆

မေ ၂၆ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိသူ ၃ ဦးတွေ့ရှိပြီး ၎င်းတို့အားလုံးမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ပြန်လာသည့် မန္တလေးမြို့မှ အသက် ၃၉ နှစ်အရွယ် အမျိုးသား တစ်ဦး၊ အသက် ၆၃ နှစ်အရွယ် အမျိုးသမီး တစ်ဦးနှင့် အသက် ၆၆ နှစ်အရွယ် အမျိုးသား တစ်ဦးတို့ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ရောဂါပိုးရှိသူ စုစုပေါင်း ၂၀၆ ဦး ရှိသွားပြီဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ယနေ့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ ၂၀၆ ဦးအနက် သေဆုံးသူ ခြောက်ဦး၊ ပိုးမတွေ့ရှိတော့သူ စုစုပေါင်း ၁၂၄ ဦး၊ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုခဲ့သူ ၁၁၄ ဦးရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု အခြေအနေ			
ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူစုစုပေါင်း		ပိုးတွေ့လူနာပေါင်း	
၂၀၃၂၂		၂၀၆	
ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ		သေဆုံးသူ	
၁၂၄		၆	
စောင့်ကြည့်လူနာ စုစုပေါင်း - ၄၇၂၃			
ရောဂါကင်းစင်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ - ၁၁၄ ဦး (အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိ)			
* ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ၌ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးသူ စာရင်းဖော်ပြမှု			
စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပိုးတွေ့ရှိသူ	သေဆုံးသူ
၁	ရန်ကင်း	၁၅၆	၅
၂	ချင်း	၉	
၃	ပဲခူး	၇	၁
၄	စစ်ကိုင်း	၇	
၅	မန္တလေး	၆	
၆	ရှမ်း(ရှေ့)	၃	
၇	ရှမ်း(တောင်)	၃	
၈	နေပြည်တော်	၃	
၉	ရှမ်း(မြောက်)	၂	
၁၀	ကရင်	၂	
၁၁	ရခိုင်	၂	
၁၂	မကွေး	၂	
၁၃	ကချင်	၁	
၁၄	တနင်္သာရီ	၁	
၁၅	ဗွဲ့	၁	
၁၆	ဧရာဝတီ	၁	
စုစုပေါင်း		၂၀၆	၆
* ယနေ့အချိန်ထိ ကယားပြည်နယ်တွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မရှိပါ။			
ကိုးကား - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ၂၆-၅-၂၀၂၀ ရက်၊ ည (၈) နာရီ			

၂၆-၅-၂၀၂၀ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၁၇၀၉၂၄၃	၄၆၅၆၆၈	၉၉၈၈၃
၂။	ဘရာဇီး	၃၇၆၆၆၉	၁၅၃၈၃၃	၂၃၅၂၂
၃။	ရုရှား	၃၆၂၃၄၂	၁၃၁၁၂၉	၃၈၀၇
၄။	စပိန်	၂၈၂၄၈၀	၁၉၆၉၅၈	၂၆၈၃၇
၅။	ဗြိတိန်	၂၆၅၂၂၇	၆၈၆၁၆	၃၇၀၄၈
၆။	အီတလီ	၂၃၀၁၅၈	၁၄၁၉၈၁	၃၂၈၇၇
၇။	ပြင်သစ်	၁၈၂၉၄၂	၆၅၁၉၉	၂၈၄၃၂
၈။	ဂျာမနီ	၁၈၀၈၃၀	၁၆၂၀၀၀	၈၄၃၃
၉။	တူရကီ	၁၅၇၈၁၄	၁၂၀၀၁၅	၄၃၆၉
၁၀။	အိန္ဒိယ	၁၄၇၁၄၄	၆၁၉၂၃	၄၁၉၇

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ COVID-19 ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၆ - ၅ - ၂၀၂၀			
	COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
စင်ကာပူ	၃၂၃၄၃	၁၅၇၃၈	၂၃
အင်ဒိုနီးရှား	၂၃၁၆၅	၅၈၇၇	၁၄၁၈
ဖိလစ်ပိုင်	၁၄၆၆၉	၃၄၁၂	၈၆၆
မလေးရှား	၇၆၀၄	၆၀၄၁	၁၁၅
ထိုင်း	၃၀၄၅	၂၉၂၉	၅၇
ဗီယက်နမ်	၃၂၇	၂၇၂	၀
မြန်မာ	၂၀၆	၁၂၄	၆
ဘရူနိုင်း	၁၄၁	၁၃၇	၁
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၄	၁၂၂	၀
လာအို	၁၉	၁၄	၀

ပန်နန်းဒင်မြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မိမိကစ၍ကာကွယ်ဖို့ သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များ ပြည်သူ့လက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဝေပေး

ပန်နန်းဒင် မေ ၂၆

ကချင်ပြည်နယ် ပန်နန်းဒင်မြို့၌ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)မှ ထုတ်ဝေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မဖြစ်ပွားဖို့ မိမိကစ၍ ကာကွယ်ဖို့ အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များကို ပန်နန်းဒင်မြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက ယနေ့ နံနက်ပိုင်း၌ ပန်နန်းဒင်မြို့ရှိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နှင့် လူစည် ကားရာနေရာများတွင် ဖြန့်ဝေပေးသည်။

ယင်းလက်ကမ်းစာစောင်တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက် နေသူများနှင့် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးချက်များမှ ကောက်နုတ်ချက်များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မဖြစ်ပွားအောင် ကာကွယ်လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေး အသိပညာပေးနည်းဆော်ချက်များ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များကို ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး

ဒေါ်မုန်ကူးချိုနှင့် ဝန်ထမ်းများက ပန်နန်းဒင်မြို့ရှိမြို့ ပေါ်ရပ်ကွက်၊ မြို့အဝင်ရှိလမ်းမ ၁၊ ယာဇေးဆိုင်များ၊ လူစည် ကားရာနေရာများတွင် ပြည်သူ့လက်ဝယ်အရောက် အခမဲ့ ဖြန့်ဝေပေးသည်။ နေ့ပေါင်းတော်(ပြန်/ဆက်ပန်နန်းဒင်)



ပြည်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဝင်များအား အခြေခံစာသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

ပြည် မေ ၂၆

ပြည်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ယဉ်ဝေလွင်(ပြည်)နှင့် စည်းရုံးရေးမှူး ဒေါ်နန်းနန်းဝေတို့က ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင် အလှူအဖြစ် မြို့နယ်စာရေးဆရာ အသင်းဝင်များအား အခြေခံစာသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ကို ယနေ့ညနေ ၅ နာရီက ပြည်မြို့ ရန်အောင်မင်္ဂလာ ကင်းဘုရားဓမ္မာရုံ၌ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသည်။

လှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်မြို့နယ် စာရေးဆရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာယဉ်ဝေလွင် (ပြည်) မှ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် အခြေခံစာသောက်ကုန် ပစ္စည်းများအား လှူဒါန်းခြင်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြည်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း နာယက များ၊ မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းဝင်များ တက်ရောက် ကြောင်း သိရသည်။

မောင်ရွှေဝင်း(ပြည်)

COVID-19 ကာလတွင် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

COVID-19 ရောဂါကို ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရန် မိမိတို့တစ်ဦးချင်းမှာ တာဝန်ရှိပြီး ထုတ်ပြန်ထားသော ညွှန်ကြားချက်များ၊ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာရန်လိုအပ်ပါသည်။

COVID-19 ကာလကြာမြင့်လာလေ ကျန်းမာရေးအတွက် စိုးရိမ်ရမှု၊ အလုပ်အကိုင်ပြဿနာ၊ ငွေရေးကြေးရေး အခက်အခဲ၊ မိသားစုနှင့် ခွဲခွာနေခြင်း၊ ခွဲခြားဆက်ဆံခံရခြင်း၊ အပြစ်တင်ခံရမှုစသည့် စိတ်ဖိစီးမှုများ ပိုမိုမြင့်မား လာလေဖြစ်ပါသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ကျော်လွှားရန်ကြိုးစားနေချိန်တွင် ညွှန်ကြားချက်များ၊ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာရခြင်းသည် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ပိုမိုဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည့်ဟု ယူဆခြင်းမပြုဘဲ ထိုချမှတ်သည့် ညွှန်ကြားချက် များ၊ စည်းကမ်းများကို အလေ့အထဖြစ်အောင် ကြိုးစားခြင်းသည် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ခံနိုင်ရည်ရှိလာစေမည့် အကောင်းဆုံး နည်းလမ်းဖြစ်ပြီး လူမှုစီးပွားအခက်အခဲများကိုလည်း ဆက်လက်ဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းရှိလာမှာ ဖြစ်ကြောင်း အားပေးတိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း(စိတ်ကျန်းမာပညာအဖွဲ့)

COVID-19 ကာလတွင် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

COVID-19 ကာလမှာ မိမိတစ်ဦးတည်းသာမက လူတိုင်း စိတ်ဖိစီးမှုများခံစား နေကြရတယ်ဆိုတဲ့အချက်ကို သတိပြု မိရင် အခြားသူတွေအပေါ်မှာလည်း ကိုယ်ချင်းစာစိတ် ပိုမိုဖြစ်ပေါ်လာစေပါသည်။

ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ဟာ လူတစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးကြား၊ အမုန်းတရားပွားများမှုကို လျော့နည်းစေပါတယ်။ ပြဿနာရပ် များကို ကြိုးစားလက်ခံဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းလည်း မြင့်မားစေပါသည်။

ဒီလိုနည်းနဲ့ စိတ်ဖိစီးမှုများကို လျှော့ချနိုင်ကာ ခံနိုင်ရည်ရှိပြီး တစ်ဦးချင်းစီက COVID-19 ကာလ၏ ဒုက္ခများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့အဆင့်သို့ ရောက်ရှိအောင် ကြိုးစားသင့်ကြောင်း အသိပေးတိုက်တွန်းလိုပါသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း (စိတ်ကျန်းမာပညာအဖွဲ့)

ချင်းပြည်နယ်ရှိ တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၂၆
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် IDP စခန်းများနှင့် တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းများ တွင် နေထိုင်ကြသည့် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားခြင်းမှ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မေ ၂၄ ရက်တွင် ချင်းပြည်နယ် ဆမီးမြို့ရှိ သာသနာ့ဝေပုလွှာဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း၊ လမ်းဦးစီးဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ (အ.လ.က)လိပ်ကုန်း၊ အိုးအိမ်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးရုံး၊ အ.ထ.က၊ စည်ပင်ရုံး/ကမ်းနားသောင်ပြင်၊ IDP တန်းလျား၊ IDP လုံးချင်း၊ ရွက်ဖျင်တဲ(ထွေ/အုပ်) တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းများနှင့် ပလက်ဝမြို့ရှိ အ.ထ.က (၁)မြို့၊ RC ဘုရားကျောင်း၊ ဆွေမျိုးများနေအိမ်(မြို့မ)၊ ဝိသုဒ္ဓါရုံကျောင်းတိုက်၊ ဆွေမျိုး များနေအိမ် (ရွာမ)၊ အင်္ဂလိကဘုရားကျောင်း၊ တောင်တန်း

သာသနာပြုကျောင်း၊ ဆွေမျိုးများနေအိမ် (ရိက္ခာ)၊ လောင်းကုန်းခန်းမ(ကင်ဝ)၊ တစညရုံး၊ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်း အိမ်ရာ၊ နှစ်ခြင်းဘုရားကျောင်းနှင့် မုလွန်(မြို့မ) တိုက်ပွဲ ရှောင်စခန်းများသို့ သွားရောက်၍ အဝတ်အစားစည်း ၁၈၀၀၊ ထုံးအိတ် ၂၀၀၊ ဆပ်ပြာ ၇၀၀၄ တောင်၊ လက်သန့် ဆေးရည်ဘူး ၂၄၅၀၊ ကိုဗစ်-၁၉ အသိပညာပေး အသံပိုင် ထည့်သွင်းထားသော Memory Stick ခုနစ်ခု၊ လက်ကိုင် သံချဲ့စက် ၁၄ ခု၊ အပူချိန်တိုင်းကိရိယာ ၁၄ ခုတို့ ထောက်ပံ့ ခဲ့သည်။ (ယာပုံ)

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချ ထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ထောက်ပံ့မှု လုပ်ငန်းများအပြင် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ၊ အသိပေး နှိုးဆော်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် စိတ်ဓာတ်ရေးရာမြှင့်တင်ပေး မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အားလုံးတွင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပုဂ္ဂလိကမျက်မမြင်ကျောင်းများသို့ ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်

ရန်ကုန် မေ ၂၆
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန သည် ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက် ရာတွင် မသန်စွမ်းသူတစ်ဦးချင်းစီ၏ လိုအပ်ချက်တို့ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစား ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးစီမံချက်ကို ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၎င်းစီမံချက် အရ ကိုဗစ်-၁၉ အသိပညာပေးခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့ ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပုဂ္ဂလိကမျက်မမြင်ကျောင်း ၁၃ ကျောင်းရှိ အမြင်အာရုံမသန်စွမ်းသူ ၆၅၈ ဦးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ အတွင်း အခြေခံစားသောက်ကုန်

များနှင့် တစ်ကိုယ်ရေသုံး ကာကွယ် ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူနိုင်ရန် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ထောက်ပံ့ ပေးလျက်ရှိပါသည်။ (အပေါ်ပုံ) ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီးအတွင်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ယာန် မျက်မမြင်များ မိတ်သဟာရအသင်း၊ အေးမေတ္တာ မသန်စွမ်းရိပ်မြို့၊ ထန်းတပင် မသန်စွမ်းမျက်မမြင် ကလေးများရိပ်မြို့၊ စုပေါင်းအားမာန် မျက်မမြင်အလုပ်သမားများအဖွဲ့တို့မှ ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ယမန်နေ့က ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီး နားမြို့ရှိ မျက်မမြင်ကျောင်းအတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့်



ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စေတနာ့ဝန်ထမ်းများကို ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မေ ၂၆
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ Quarantine Center များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသော စေတနာ့ ဝန်ထမ်းများကို လိုအပ်သော ပံ့ပိုး ကူညီမှုများပေးနိုင်ရန် အမျိုးသား အဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဦးဆောင် အဖွဲ့၏ အတွင်းရေးမှူးရုံးအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် သုံးဦး သည် ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ ကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီးများသို့ သွားရောက်၍ ကွင်းဆင်း

ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။ (အောက်ပုံ) ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ပံ့ပိုးကူညီရေး အဖွဲ့များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ Quarantine Center များ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေ များ၊ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသော စေတနာ့ ဝန်ထမ်းများအတွက် စားသောက်၊ နေထိုင်ရေးနှင့် အနားယူ အပန်းဖြေရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိ မှုများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ တာဝန် ထမ်းဆောင်ရာတွင် မြေပြင်တွင် ကြိုတွေ့ရသော သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး နှင့် ပတ်သက်သည့် အခက်အခဲများ၊ Quarantine Center များတွင် ပံ့ပိုး ကူညီပေးရန် လိုအပ်ချက်များကို အသေးစိတ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ ထို့နောက် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ နားနေရန်နေရာ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆင့်ပွားသင်တန်း ဖွင့်လှစ်နေမှုများ၊ Quarantine Center များတွင် စေတနာ့ဝန်ထမ်း များ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး လိုအပ်ချက်များ ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဟိုတယ်များပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ပြင်ဆင်မှုများ လုပ်ဆောင်ရမည်

မန္တလေး မေ ၂၆
ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်နှင့် တည်းခိုခန်းများစနစ်ပြုစုထိန်းသိမ်းမှုစတင်၍ ယာယီပိတ်ထားရာမှ ယခုအခါသတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ဟိုတယ်များပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်အေးကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံဟိုတယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့ညွှန်ကြားပြီး ဟိုတယ်များမှ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက် ၅၇ ချက်နှင့်အညီ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရမည်

ဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးအတွက်သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသည့် ဟိုတယ်များကိုသာ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဟိုတယ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (မန္တလေးဇုန်) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းနိုင်ထံမှ သိရသည်။

ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုသည့် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းရှင်များမှ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်ပြီးစစ်ဆေးခံနိုင်ရန်အတွက် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားနိုင်ပြီး စစ်ဆေးမှုကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်ပေးထားသည့်အဖွဲ့ဖြင့် စစ်ဆေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် လျှောက်ထားသည့် ဟိုတယ် ၅၀ ကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အောင်သူရ

အင်းလေးဒေသရှိ ငါးဖိန်းငါး မျိုးပြုန်းတီးမှုမရှိစေရေး သားဖောက်မွေးမြူလျက်ရှိ

ညောင်ရွှေ မေ ၂၆
မြန်မာနိုင်ငံတွင် အင်းလေးဒေသ၌သာ တွေ့ရှိရပြီး အင်းလေးကန်၏ ပုံရိပ်ဖြစ်သည့် ဒေသမျိုးရင်း ငါးဖိန်းငါးမျိုး (Cyprinus intha) ကို ညောင်ရွှေ ငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ နှစ်စဉ်ကောင်ရေ ခုနစ်သိန်းကျော် သားဖောက်မွေးမြူ၍ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးပေးလျက် ရှိသည်။

အင်းလေးဒေသ၏ ဒေသတိုင်းရင်းငါးမျိုးစိတ် ငါးဖိန်းငါးမျိုးကို အဓိကမွေးမြူထုတ်လုပ်ပြီး ဒေသခံငါးမွေးတောင်သူများနှင့် အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဒေသများသို့ ငါးမျိုးပြုန်းတီးမှုမရှိစေရေးအတွက် ငါးသားဖောက်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ငါးဖိန်းငါးမျိုးသည် မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်လုနီးပါး ရင်ဆိုင်နေရ၍ IUCN (International Union for Conservation of Nature) Red List အဖြစ် ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ပြဌာန်းခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ငါးဖိန်းငါးမျိုးကောင်ရေ ၇၂၀၀၀ ခန့်ကို အင်းလေးကန်နှင့် ရေဝေရေလ



ဒေသများသို့ မျိုးစိုက်ထည့် ထုတ်လုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်သီဟထွေးက ပြောသည်။

ညောင်ရွှေငါးလုပ်ငန်းစခန်းအနေဖြင့် ဒေသတိုင်းရင်းငါးမျိုး ငါးဖိန်းကို အဓိကမွေးမြူထုတ်လုပ်၍ ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ငါးဆေးထိုးသားဖောက်ခြင်း၊ မွေးမြူခြင်းနည်းပညာများ ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်လုနီးပါး ငါးမျိုးစိတ်များနှင့် အလှမွေးငါးများ မျိုးထိန်းသားဖောက်ခြင်းကိုလည်း သုတေသနပြုဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း ညောင်ရွှေငါးလုပ်ငန်း စခန်းတာဝန်ခံ ဒေါ်မိမိခိုင်က ရှင်းပြသည်။

ငါးဖိန်းငါးမျိုးသည် တစ်နှစ်ပတ်နေမျိုးသူရိန်

ကျန်းမာရေးလမ်းညွှန်မှုများ လိုက်နာကြရန် ဟောပြောဆွေးနွေး

ဝမ်းတွင်း မေ ၂၆
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ရွှေတောင်ကျေးရွာအုပ်စု ရွှေတောင်ပြည်သူ့များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ် ကာကွယ်နိုင်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးလမ်းညွှန်မှုများကို တိကျစွာ လိုက်နာနိုင်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲရောင်းချမှုများ ကင်းစင်ပျောက်ရေးနှင့် ယခုကာလအတွင်း မှုခင်းမဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ရွှေတောင်နယ်မြေရဲစခန်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ဦးဆောင်၍ ဟောပြောဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားသို့ ကျေးရွာနေ ပြည်သူ ၁၅၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ခေတ္တစခန်းမှူး ရဲအုပ်ဝေလင်းအောင်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသည်။

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ					
ရွှေ		နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ			
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည်	ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၁၉၀၀၀	
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည်	မြန်မာ့ဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၁၆၀၀၀	
ရန်ကုန် ၁၅ ပဲရည်		တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၁၄၇၃၀၀	
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည်	ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၁၉၀၀၀	
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည်	မြန်မာ့ဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၁၆၀၀၀	
မန္တလေး ၁၅ ပဲရည်		တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၁၄၇၃၀၀	(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)
စက်သုံးဆီ					
စက်သုံးဆီ	လက်လီဈေး(ရန်ကုန်)	လက်လီဈေး(မန္တလေး)			
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၄၈၀/၅၂၀	ကျပ်	၅၂၀/၅၃၀	ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၄၉၀/၅၃၀	ကျပ်	၅၃၀/၅၄၅	ကျပ်	
အောက်တိုန်း ၉၂	၄၀၀/၄၆၀	ကျပ်	၄၇၀/၄၈၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း ၉၅	၅၃၀/၅၅၅	ကျပ်	၆၀၅/၆၂၀	ကျပ်	
(Yangon Petrol မှ ရယူပါသည်)					
စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်					
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
FMI	၁၀၅၀၀	၁၀၅၀၀	၂၆၉၃	၂၈၅၂၉၀၀၀	
MTSH	၃၈၀၀	၃၇၅၀	၂၂၀၇	၈၃၇၂၁၀၀	
MCB	၈၂၀၀	၈၂၀၀	၉၅	၇၇၉၀၀၀	
FPB	၂၄၀၀၀	၀	၀	၀	
TMH	၂၈၀၀	၂၈၀၀	၂၀၀၀	၅၆၀၀၀၀၀	

(ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရရှိပါသည်)

MRTV Schedule 27 5 2020 Wednesday

6:00 AM	ရုနာသုတ်ဖတ်စာအုပ်	5:35 PM	ရုပ်ရှင်နယ်မြေကြော်ညှိင် သရုပ်ဆောင်(အပိုင်း-၀)
7:00 AM	BREAKFAST NEWS	6:00 PM	ပြည်တွင်းသတင်း
7:35 AM	သုတေသ သုတေသ	6:25 PM	အန္တရာယ်မှတိုက်ခတ် ရင်ဆိုင်ပုံရိပ်များ
8:35 AM	မြန်မာ့အလင်း	6:35 PM	ဘဝထဲကထူး၊ ဝတ္ထုထဲကဘဝ
10:00 AM	သတင်းထဲကသတင်း	7:20 PM	"နုလင်း" ခေါ်ဆောင်ရာ (အပိုင်း-၄၅)
11:15 AM	ဗုဒ္ဓဘာသာ အာဆီယံအစည်း	8:00 PM	ပြည်တွင်းသတင်း နိုင်ငံတကာသတင်း
11:35 AM	သောတာပန် တင်ဆောင်မှုနှင့် ကျန်းမာရေး	9:00 PM	မြန်မာ့အလင်း "ပုံစံ" ကျော်လွန်သည့်
12:35 PM	ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်ကြားရင်း		

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

အကူအညီ တောင်းခံနိုင်

ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့် ပတ်သက်၍ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် (၂၄) နာရီ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော Hot-line ဖုန်းများဖြစ်သည့် ၀၆၇-၃၄၀၄၆၆၆၆ နှင့် ၀၆၇-၃၄၀၄၇၇၇ တို့သို့ အချိန်မရွေး ဆက်သွယ်သတင်းရယူ၊ အကူအညီ တောင်းခံနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး

ခေတ္တစာတည်းမှူး - ဝင်းကျော်

သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ

စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခင်ရတနာ

ဘာသာပြန် စာတည်း - ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်၊ တင်လင်းအောင်

အကြီးတန်း သတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ သိမ်သိမ်မိုး၊ ဇုလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ မြတ်မွန်ထွေး၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ သန့်ဇင်ဝင်း

အငယ်တန်း သတင်းထောက်များ - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်၊ ဇာခြည်အေး

ဓာတ်ပုံ သတင်းထောက် - တင်မိုး

သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့

စာပြင် - ကျော်ဇင်ဦး၊ အေးအေးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့

စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဇော်ဝိုင်းအောင်၊ သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့

အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သီဟအောင်၊ သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)

ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com

www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ခွဲ-အမှတ်(၇၃)၊ နတ်မောက်လမ်း(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ ၀၁-၅၅၅၃၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၆၂၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၄၆။

MYANMAR Digital News
Presented by NPE
www.mdn.gov.mm

အနုပညာပရဟိတအဖွဲ့နှင့် နာရေးကူညီမှုအသင်း(ရန်ကုန်)တို့ ပူးပေါင်း၍ ရုပ်ရှင်လောကသားများအား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

အနုပညာပရဟိတအဖွဲ့နှင့် ဦးကျော်သူ၏ နာရေးကူညီမှုအသင်း(ရန်ကုန်)တို့ ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲရှိနေသည့် ဇာတ်ရုံ ဇာတ်ရုံ အဖွဲ့ သားများအား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ကူညီထောက်ပံ့မှု အစီအစဉ်ကို မေ ၂၅ ရက်က မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၌ ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။

ရလို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလမှာ အခက်အခဲရှိနေတဲ့ ရုပ်ရှင်လောကသားတွေကို ကူညီလှူဒါန်းပေး ကြတဲ့ အလှူရှင်တွေအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်။"ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကြူလေးက ပြောသည်။ နာရေးကူညီမှုအသင်း(ရန်ကုန်)၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သူကလည်း "ကျွန်တော်တို့ နာရေး ကူညီမှုအသင်းအနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလမှာ ဆေးရုံတွေမှာ လိုအပ်နေတဲ့ ဆေးပစ္စည်းတွေ လှူဒါန်းတာတို့၊ ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းတာတို့ကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေပေမယ့် ကိုယ့် ရုပ်ရှင် လောကသားတွေကို မကူညီပေးရသေးတဲ့ အတွက် အခုလို အနုပညာပရဟိတအဖွဲ့နဲ့ ပူးပေါင်းပြီးတော့ လှူဒါန်းသွားတာပါ။ ဇာတ်ရုံ၊ ဇာတ်ရုံနဲ့ ဇာတ်ညွှန်းဆရာ ဦးရေ ၆၀၀ စာ အတွက် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းတွေ လှူဒါန်း

မှာဖြစ်ပါတယ်။ အနုပညာသမားဆိုတာ အနု ပညာအလုပ်နဲ့ပဲ အသက်မွေးကြတာများတယ်။ တချို့တွေလောက်ပဲ အပြင်စီးပွားရေး လုပ်နိုင် ကြတယ်။ ဇာတ်ရုံ ဇာတ်ရုံတွေဆိုရင်လည်း အခုအချိန်မှာ ပိုပြီးတော့ ခက်ခဲနေကြပါတယ်။ တကယ်လိုအပ်နေတဲ့အချိန်မှာ အခုလိုလှူဒါန်း ရတဲ့အတွက် ပီတိဖြစ်မိပါတယ်။" ဟု ပြောသည်။ အနုပညာပရဟိတအဖွဲ့နှင့် နာရေး ကူညီမှုအသင်း(ရန်ကုန်)တို့ ပူးပေါင်း၍ မေ ၂၅ ရက်တွင် ဇာတ်ရုံ ဇာတ်ရုံအဖွဲ့သားများအား လည်းကောင်း၊ မေ ၂၆ ရက်တွင် ဇာတ်ညွှန်း ဆရာများအားလည်းကောင်း ဆန်း၊ ဆီ၊ ဆား၊ သကြား၊ ထန်းလျက် စသည့် စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။ ကိုလင်း



စန္ဒီမြင့်လွင်၏ စီးရီးသစ်ကို မေလအတွင်းထွက်ရန် ပြင်ဆင်ခဲ့သော်လည်း ကိုဗစ်ကြောင့် နောက်ဆုတ်ခဲ့ရ



အနုပညာလောကထဲသို့ Hip Hop နှင့် R&B သီချင်းများ သီဆိုပြီး ဝင်ရောက်လာခဲ့ကာ ဂီတဘက်တွင်သာမက သရုပ်ဆောင်ဘက်မှာပါ အောင်မြင်ခဲ့သည့် တေးသံရှင် စန္ဒီမြင့်လွင်အနေဖြင့် ယခု မေလအတွင်း အဆိုတော် ဆိုဖီယာနှင့် တွဲဆိုထားသည့် အခွေသစ်တစ်ခွေ ထွက်ရှိ နိုင်ရန် ပြင်ဆင်ထားခဲ့သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် အခွေ ထွက်ရန် ရှေ့ဆိုင်းလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စန္ဒီမြင့်လွင်အနေဖြင့် အခွေထွက်နိုင်သေးမီ ကာလ အတွင်း Single သီချင်းဟောင်းတစ်ပုဒ်ကို ပြန်ဆို၍ ပရိသတ်အတွက် အွန်လိုင်းမှ လက်ဆောင်တင်ပေးရန်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ "ပထမက ဒီးဒီနဲ့ ဆိုဖီယာနဲ့ အတူတူလုပ်ထားတဲ့ နှစ်ယောက်တဲ့ အခွေသစ်ကို မေ ၁ ရက်ကတည်းက

ထွက်မယ်ဆိုပြီး စီစဉ်ထားတာပါ။ အားလုံးလည်း ပြီးနေ ပါပြီ။ ပရိသတ်လက်ထဲကို ထည့်ပေးဖို့ပဲ ကျန်တော့တာပါ။ ဒါပေမယ့် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ကမ္ဘာကြီးနေမကောင်းတဲ့ အချိန်မှာ အခက်အခဲ အမျိုးမျိုးတွေကြောင့် အခွေသစ်ထွက် မယ့်ရက်ကို အားလုံးနဲ့တိုင်ပင်ပြီး ခဏရပ်ထားရပါတယ်။ ကိုဗစ်ကာလ ပြီးတာနဲ့ အမြန်ဆုံး ပရိသတ်လက်ထဲကို ထည့်ပေးမှာပါ။ အခွေသစ်မထွက်ခင်မှာလည်း ဒီးဒီက ချစ်တဲ့ပရိသတ်ကြီးကို သီချင်းတွေ ဆိုပြနေချင်သေးတာ ကြောင့် ဒီရက်ထဲမှာ Jox ကနေပြီး ဒီးဒီရဲ့ သီချင်းလေး တစ်ပုဒ် နားထောင်ရမှာပါ။"ဟု စန္ဒီမြင့်လွင်က ၎င်း၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ရေးသားထားသည်။ စန္ဒီမြင့်လွင်အနေဖြင့် Stay Home ကာလတွင် မိသားစု အတွက် အချိန်ပေး၍ နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ပရိသတ်များ အတွက်မူ သီချင်းဟောင်းတစ်ပုဒ်ကို Unplugged ပုံစံဖြင့် ပြောင်းဆို၍ အွန်လိုင်းတွင် တင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ "ဒီးဒီ ဆိုဖီယာနဲ့တင် သီချင်းတွေထဲက သီချင်းအေးအေးလေး တစ်ပုဒ်ကို Unplugged ပြန်ဆိုထားတာလေး ရှိပါတယ်။ မိုးအေးအေးလေးနဲ့ Lockdown ကာလမှာ ပရိသတ်တွေ ခံစားလို့ကောင်းမယ့်သီချင်းလေး ဖြစ်မယ်ဆိုတာလည်း ယုံကြည်ပါတယ်။ ဒီးဒီရဲ့ ပရိသတ်အစစ်တွေကတော့ အဲဒီ သီချင်းလေးကို တီးလုံးသံစကြားတာနဲ့ တန်ဖိုးမရှိကြမှာပါ။ ဘာသီချင်းလေးဖြစ်မလဲဆိုတာ ခန့်မှန်းလိုက်ရအောင်။ အခွေသစ်မထွက်ခင် နားထောင်ရမှာပါ။"ဟုလည်း စန္ဒီ မြင့်လွင်က ဆက်လက်ရေးသားထားသည်။ ကိုလင်း

ဖြူဖြူထွေးက အိမ်ထောင်စု ၄၅ စုအား ဆန်း၊ ဆီများ ထောက်ပံ့ပေးသည့်အပြင် ကျေးရွာမီးရရှိရေးအတွက် မတည်အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၅၀ လှူဒါန်း



လူမှုကွန်ရက် ဖွဲ့စည်းပေးပို့ရာတွင် အနုပညာပရဟိတအဖွဲ့နှင့် နာရေးကူညီမှုအသင်း(ရန်ကုန်)တို့ ပူးပေါင်း၍ မေ ၂၅ ရက်တွင် ဇာတ်ရုံ ဇာတ်ရုံအဖွဲ့သားများအား လည်းကောင်း၊ မေ ၂၆ ရက်တွင် ဇာတ်ညွှန်း ဆရာများအားလည်းကောင်း ဆန်း၊ ဆီ၊ ဆား၊ သကြား၊ ထန်းလျက် စသည့် စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။ ကိုလင်း

ပုံမှန် ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ "ရွာမှာရှိနေတဲ့နန်းလေး အမြဲ လှူ ဖြင့် ရရှိလာသည့် ငွေကြေးများထဲမှ ပြည်သူများအတွက် လှူဒါန်းမှုများ ဖြန့်ဖြူးပေးလေ့ရှိပြီး ဖွံ့ဖြိုးစေချင်တယ်။ ညီမရဲ့ မိတ်ဆွေတွေ၊ ဆွေမျိုးတွေ အကုန်လုံးရဲ့ဘဝတွေကို တိုးတက်စေ ချင်တယ်။ ကိုယ့်က အနုပညာရှင်ဖြစ် လာမယ်လို့လည်း မရည်ရွယ်ခဲ့ပါဘူး။ ရည်ရွယ်ခဲ့တာကတော့ ပညာတတ် ဖြစ်အောင်လုပ်မယ်။ ပြီးရင် ကိုယ့် ရုပ်ရှင်ကို ပြန်ကြည့်မယ်ဆိုတဲ့ အတွေး မျိုးပဲ ရှိခဲ့တာပါ။ အခုတော့ မထင်မှတ် ဘဲ ဖွဲ့စည်းပေးပို့ရာတွင် အနုပညာပရဟိတ အဖွဲ့နဲ့ ပူးပေါင်း၍ မေ ၂၅ ရက်တွင် ဇာတ်ရုံ ဇာတ်ရုံအဖွဲ့သားများအား လည်းကောင်း၊ မေ ၂၆ ရက်တွင် ဇာတ်ညွှန်း ဆရာများအားလည်းကောင်း ဆန်း၊ ဆီ၊ ဆား၊ သကြား၊ ထန်းလျက် စသည့် စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။ ကိုလင်း

ဖြူဖြူထွေးက အိမ်ထောင်စု ၄၅ စုအား ဆန်း၊ ဆီများ ထောက်ပံ့ပေးသည့်အပြင် ကျေးရွာမီးရရှိရေးအတွက် မတည်အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၅၀ လှူဒါန်း

အစအဆုံး အွန်လိုင်းတွင်တင်ပေးခဲ့သော "The Guys of Rangoon" စာအုပ် ပုံနှိပ်ရောင်းချမှုတွင် အချိန်တိုအတွင်း ရောင်းအားအကောင်းဆုံး စံချိန်တင်

မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးမရမီ ၁၉၃၀ ခုနှစ်ဝန်းကျင်က ရှိခဲ့သော လူမိုက်ဂိုဏ်းကြီး များအကြောင်းနှင့် လမ်းမတော်ဖိုးတုတ်နှင့် ဗိုလ်တထောင်ငမိုးတို့ အပါအဝင် နာမည်ကျော် လူမိုက်ကြီးများ၏ ဘဝဖြတ်သန်းမှုများကို ရေးသားထားသည့် "The Guys of Rangoon, 1930" ဝတ္ထုကို အွန်လိုင်းပေါ်တွင် အပိုင်းများ ခွဲ၍ အစအဆုံး တင်ပေးခဲ့ရာ လူအများအပြား၏ ကြိုက်နှစ်သက်မှုကို ရရှိခဲ့သလို ထိုစာအုပ်ကို ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေပြီး ရောင်းချရန် ကြိုတင်မှာယူ မှုများ လက်ခံခဲ့သည့်အခါတွင်လည်း အချိန်တို အတွင်း အုပ်ရေ ၁၆၀၀၀ ကျော် ရောင်းချပြီး ရောင်းအားအကောင်းဆုံး စံချိန်တင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ The Guys of Rangoon, 1930 ဝတ္ထုကို ရေးသားသူ စာရေးဆရာခင်ဇော်က "ကျွန်တော် ဒီစာအုပ်ကို စရေးဖြစ်တာကတော့ ပြည်ပနိုင်ငံ တွေမှာဆိုရင်လည်း တကယ် နာမည်ကျော်တဲ့ လူဆိုးဂိုဏ်းတွေ၊ ဂိုဏ်းစတားကြီးတွေ ရှိတယ်။ သူတို့အကြောင်းတွေကို ဝတ္ထုအဖြစ် ပြန်ရေး

ပြင်ဆင်ထားခဲ့သည့် စာအုပ် ၁၆၀၀၀ လုံးမှာ ကြိုတင်ရောင်းချရန် အမှာစာဖြင့်ပင် အားလုံး ရောင်းကုန်သွား၍ ယခုအခါ ထပ်မံပုံနှိပ်ရန် လုပ်ဆောင်နေကြောင်း သိရပြီး ယင်းစာအုပ် ကို ရုပ်ရှင်အဖြစ်ရိုက်ကူးရန်လည်း ဒါရိုက်တာ ဇော်လင်းကို ဝယ်ယူထားကြောင်း သိရသည်။ "အခုတော့ စာအုပ်အမှာလေးကို ယာယီ ရပ်နားလိုက်ပါပြီ။ မေ ၁၃ ရက်အထိ မှာယူ ထားတဲ့ အမှာများအားလုံးဟာ ကြိုတင်အမှာ အဖြစ် အကျုံးဝင်ပါတယ်။ ပို့ခ အခမဲ့+ စာမှတ် ကတ်+ စာရေးဆရာ အမှတ်တရလက်မှတ်များ သေချာပေါက် ရမှာပါ။ မေ ၁၃ ရက် ၂၃ နာရီမတိုင်ခင် မက်ဆေ့ပို့ထားသူများ၊ BOT ကနေ မှာထားသူများ အားလုံး မက်ဆေ့ Reply လုပ်သည်ဖြစ်စေ၊ မလုပ်ရသေးဘူးဖြစ်စေ အကျုံးဝင်ပါတယ်။ မက်ဆေ့ပို့ထားတဲ့ အချိန် တွေ၊ နေ့ရက်တွေ မှတ်တမ်းရှိလို့ ဖြစ်ပါတယ်။ အုပ်ရေ ၁၆၀၀၀ ကို အိမ်တိုင်ရာရောက် ပို့ဖို့ အတွက် အထုပ်ထုပ်ခြင်း၊ လိပ်စာဖြတ်ခြင်း

အစရှိတဲ့ အဆင့်ပေါင်းများစွာ လုပ်ကိုင်ရပါ တယ်။ ဒါ့အပြင် အခုကာလဟာ ဝန်ထမ်း အင်အားအကန့်အသတ်နဲ့ လုပ်ဆောင်နေရတဲ့ ကာလ ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံး တစ်ပြိုင်တည်း ရောက်အောင် ပို့ဆောင်နိုင်စွမ်း မရှိပေမယ့် စာအုပ်အမှာများအားလုံးကို မလေကုန်မှာ အပြီးပို့ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပို့မှာကို မစောင့်နိုင်တော့လို့ ချက်ချင်း ဖတ်ချင်သူများအနေနဲ့ စာအုပ်များကို လမ်းမတော် သံဈေး ငါးလွှာမှာရှိတဲ့ Yagon Book Plaza - ဖုန်း - ၀၉၉၆၆၈၀၈၀၀ ကို ကြိုတင်ဖုန်းဆက်ပြီး မနက် ၉ နာရီကနေ ၂ နာရီ အတွင်း လာရောက်ထုတ်ယူနိုင် ပါတယ်။ ကြိုတင်အမှာတင်ထားတဲ့သူတွေပဲ ထုတ်နိုင်မှာပါ။ ပြင်ပစာအုပ်ဆိုင်များကို ဖြန့်ချိ မယ့် နေ့ရက်နဲ့ စာအုပ်အမှာ ပြန်လည်လက်ခံ မယ့်နေ့များကိုတော့ ထပ်မံကြေညာပါမယ်။" ဟု စာရေးဆရာ ခင်ဇော်က ဆက်လက်ပြော ကြားသည်။ ကိုလင်း

အစရှိတဲ့ အဆင့်ပေါင်းများစွာ လုပ်ကိုင်ရပါ တယ်။ ဒါ့အပြင် အခုကာလဟာ ဝန်ထမ်း အင်အားအကန့်အသတ်နဲ့ လုပ်ဆောင်နေရတဲ့ ကာလ ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံး တစ်ပြိုင်တည်း ရောက်အောင် ပို့ဆောင်နိုင်စွမ်း မရှိပေမယ့် စာအုပ်အမှာများအားလုံးကို မလေကုန်မှာ အပြီးပို့ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပို့မှာကို မစောင့်နိုင်တော့လို့ ချက်ချင်း ဖတ်ချင်သူများအနေနဲ့ စာအုပ်များကို လမ်းမတော် သံဈေး ငါးလွှာမှာရှိတဲ့ Yagon Book Plaza - ဖုန်း - ၀၉၉၆၆၈၀၈၀၀ ကို ကြိုတင်ဖုန်းဆက်ပြီး မနက် ၉ နာရီကနေ ၂ နာရီ အတွင်း လာရောက်ထုတ်ယူနိုင် ပါတယ်။ ကြိုတင်အမှာတင်ထားတဲ့သူတွေပဲ ထုတ်နိုင်မှာပါ။ ပြင်ပစာအုပ်ဆိုင်များကို ဖြန့်ချိ မယ့် နေ့ရက်နဲ့ စာအုပ်အမှာ ပြန်လည်လက်ခံ မယ့်နေ့များကိုတော့ ထပ်မံကြေညာပါမယ်။" ဟု စာရေးဆရာ ခင်ဇော်က ဆက်လက်ပြော ကြားသည်။ ကိုလင်း



စာရေးဆရာ ခင်ဇော်နှင့် ဝတ္ထုကို ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးဝယ်ယူသည့် ဒါရိုက်တာ ဇော်လင်း

နိုင်ငံတကာအနုပညာသတင်းပဒေသာ

အက်ခ်ရှေးကူးမား ဘောလိဂ်စွဲတွင်

ပထမဆုံးရိုက်ကွင်းပြန်စသည့် မင်းသားဖြစ်လာ

အိန္ဒိယမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါကြောင့် ပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပေမယ့် အခုအခါမှာတော့ တဖြည်းဖြည်းချင်း ဖြေလျှော့မှုတွေ လုပ်ဆောင်လာပါပြီ။ ဘောလိဂ်သမားတွေကလည်း သီးသီးတစ်တစ်အဖြစ် အက်ခ်ရှေးကူးမားကတော့ ကိုဗစ်-၁၉ ခြိမ်းခြောက်မှုတွေရှိနေတဲ့ ကြားကာလ ပထမဆုံးရိုက်ကွင်းပြန်စတဲ့ မင်းသားဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ သူ့ဟာ သောက်သုံးစားနပ်ရိက္ခာနဲ့ အပြစ်ဒဏ်ကြောင့် အကျဉ်းထောင်မှာ နေထိုင်ခဲ့ရတဲ့ မင်းသားဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ရိုက်ကွင်းမှာတော့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်တဲ့ လုပ်ဆောင်မှုအားလုံးကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ “ဒါဟာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအတွက် ရိုက်ကွင်းပေးတဲ့ ကြောင့် ပြန်ပြန်ဖြစ်ပြီး ရိုက်ကွင်းမှာရှိတဲ့ ရိုက်ကူးရေးအဖွဲ့သားအားလုံးအတွက် လုံခြုံစိတ်ချရအောင် အကာအကွယ်တွေပေးပြီး ရိုက်ကူးခဲ့တာပါ” လို့ ရိုက်ကွင်းဒါရိုက်တာ အာဘယ်ကီက ပြောပါတယ်။

ဒါရိုက်တာအာဘယ်ကီဟာ အက်ခ်ရှေးကူးမားရဲ့ အောင်မြင်တဲ့ ရုပ်ရှင်တစ်ကားဖြစ်တဲ့ Pad Man ကို ရိုက်ပေးခဲ့တဲ့ ဒါရိုက်တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အက်ခ်ရှေးကူးမားဟာ အိမ်ကနေပဲ အဝတ်အစားလဲလာပြီး မိတ်ကပ်ကိုလည်း အိမ်ကနေပဲ ပြင်ဆင်လာခဲ့တာပါ။ ရိုက်ကွင်းမှာ လူအားလုံးစုစုပေါင်း အယောက် ၂၀ သာရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။ အက်ခ်ရှေးကူးမားတို့လိုပဲ အာဘယ်ကီကလည်း ဆန်းစစ်ဖူးတယ်ဟာလည်း သူတို့ရုပ်ရှင်ဖော်ပြရမယ့် ရိုက်ကူးရေး ပြန်စဆောင်ရွက်ပေးတာပါ။
ဘောလိဂ်စွဲတွင်



အက်ခ်ရှေးကူးမားရိုက်ကွင်းပြန်စနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

နီကိုးကမ်မင်းနှင့် Big Little Lies က တွဲဖက်သရုပ်ဆောင်များ ပူးပေါင်းပြီး

ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် အစားအသောက်လှူဒါန်း

ရုပ်ရှင်မင်းသမီး နီကိုးကမ်မင်းဟာ အမေရိကန်ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲဖြစ်တဲ့ Big Little Lies မှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ကြတဲ့ တွဲဖက်သရုပ်ဆောင်တွေနဲ့အတူ ပူးပေါင်းပြီး လူမှုရေးလှုပ်ရှားမှုတစ်ခု လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဩစတြေးလျမင်းသမီး တစ်လက်ဖြစ်တဲ့နီကိုးကမ်မင်းဟာ သူ့နဲ့တွဲဖက်သရုပ်ဆောင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ခီးစ်စစ်သား၊ စပွန်၊ ဇီးကရာဗစ်၊ လော့ရာဒီ၊ ရှေးလင်းပိုင်ဒီလေတို့နဲ့အတူ ပူးပေါင်းပြီး စားသောက်ဆိုင်တွေက လှူဒါန်းတဲ့အစားအသောက်တွေကို ကိုဗစ်-၁၉ တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ရှေ့တန်းမှာ ပါဝင်နေကြတဲ့ ကျန်းမာရေးလုပ်သားတွေအတွက် ပို့ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီအစားအသောက်တွေကို ဒေသခံဆိုင်ရှင်တွေနဲ့ အမျိုးသမီးစားသောက်ဆိုင်ပိုင်ရှင်တွေက ပေးလှူခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ သိရတယ်။ နယူးယောက်၊ နယူးအော်လီခ်၊ လော့ခ်အိန်ဂျင်နီယာ၊ နက်ဂျီစီးလ်နဲ့ ဖီးနစ်မြို့တို့မှာ လှူဒါန်းခဲ့တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသခံစားသောက်ဆိုင်ပိုင်ရှင်တွေက ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေကို လှူဒါန်းတဲ့အစားအသောက်တွေ ပေးအပ်တဲ့ပုံကိုလည်း နီကိုးကမ်မင်းက ဂရုမကျဘဲ မိတ်ဆက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ မွန်မြတ်တဲ့အလုပ်တစ်ခုအတွက် တွဲဖက်သရုပ်ဆောင်တွေနဲ့အတူ ပြန်လည်စုစည်းခွင့်ရတာ ဝမ်းသာမိပါတယ်။ မြို့ကြီးငါးမြို့က ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေကို လှူဒါန်းနိုင်ဖို့ ပြင်ဆင်ပေးကြတဲ့ ဒေသခံစားသောက်ဆိုင်ပိုင်ရှင်တွေကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်လို့ နီကိုးကမ်မင်း ပြောခဲ့ပါတယ်။
ဟယ်လို



နီကိုးကမ်မင်းကို တွဲဖက်သရုပ်ဆောင်များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ဥပဒေအတွေး ရေးပါရစေ အပိုင်း(၂၁) အကြံတူရို၊ မရှိဆိုသည့် ပြဿနာ



ဦးဟန်ညွန့် (ဥပဒေ)

မောင်ပျင်းရီ၏အခွင့်အရေး
“ဆရာကြီးခင်ဗျား၊ အိမ်မှာနေရင်း အပျင်းပြေလေ့လာမှတ်သားခွင့်ပြုပါ။ ရုံးခန်းမှာ ရုံးမတက်ဘဲ အိမ်မှာချည်းနေရတော့ ဘယ်ဥပဒေစာအုပ်တွေကို ဖတ်ရမယ်၊ ဘယ်စီရင်ထုံးတွေ ကြည့်ရမယ်ဆိုတဲ့ ဥပဒေဗဟုသုတမျိုး ပေးပါ ဆရာကြီး။ ကျွန်တော်တတစ်နိုင်သမျှ စာဖတ်ပါမယ်။ စာအုပ်မရှိရင်လည်း သူငယ်ချင်းတွေဆီက ငှားဖတ်ပါမယ်” ဟု အလုပ်သင်ရှေ့နေ မောင်ပျင်းရီက ဆက်သွယ်ပြောကြားလာပါသည်။
ဒီတစ်ခါတော့ မောင်ပျင်းရီ၏ ဝိရိယကို ကြိုဆိုလိုက်ပါသည်။ ဥပဒေပညာ၊ ဥပဒေအတွေးကို အခြေခံအနေနှင့် ဆွေးနွေးသင်ပြပေးသည့်သဘော ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်ကိုယ်တိုင်လည်း စာပြန်ဖတ်ရပါပြီ။

ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၄
ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၄ မှာ အကြံတူတစ်ခု (Common Intention) အကြောင်း ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ အကြံတူတစ်ခု အထောက်အကူ ရန် တစ်ဦးထက်ပိုသောသူများက မြဲခြင်းအကြောင်းဖြစ်ပါသည်။
ရှေ့နေတစ်ဦး ကြိုတင်စဉ်
ရှေ့နေတစ်ဦးတစ်ယောက်အဖို့ ရာဇဝတ်မှုများလိုက်ပါသည့်အခါ ကြိုလေ့ကြိုထု (ကြိုတင်စဉ်) အမှုမျိုး ဖြစ်ပါသည်။ အများအားဖြင့် ရာဇဝတ်မှု ကျူးလွန်သည့်အခါ တစ်ဦးထက်ပိုသူများက ပူးပေါင်းကြံစည်၍ ကျူးလွန် တတ်ကြပါသည်။ တရားခံတစ်ဦးထက်ပိုသောအမှုမှာ ဆိုကြပါစို့။ ရှေ့နေ တစ်ဦးအနေဖြင့် အမှုမှ လွတ်ရာလွတ်ကြောင်း တွေးတောသည့်အခါ ခုခံရေး လမ်းကြောင်းရွေးသည့်အခါ ပြင်ဆင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၃၄ နှင့် ၁၄၄ တို့သည် နေ့စဉ်လိုလိုကြုံတွေ့၊ တွေ့လေ့ရှိသော ပုဒ်မများ လည်း ဖြစ်ပါသည်။ တရားစွဲအဖွဲ့အစည်းများက အမှုအမျိုးအစားအလိုက် ပုဒ်မတပ်လေ့ရှိသော ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၄ နှင့် ၁၄၄ ဖြစ်ပါသည်။ အလုပ် သင်ရှေ့နေမောင်ပျင်းရီတို့ လေ့လာနေကျ၊ တွေ့နေကျ၊ ဖတ်နေကျ ပုဒ်မ များဖြစ်၍ အထူးထောက်ခံခံကာလ ဥပဒေပြဿနာတော့ မဟုတ်ပါ။
သုံးနေကျပုဒ်မ
လေ့လာနေကျ၊ တွေ့နေကျ၊ ဖတ်မှတ်နေကျ၊ သုံးနေကျပုဒ်မဖြစ်သည့် အတွက် ဆက်စပ်နေသော ဥပဒေစီရင်ထုံး၊ အမှုအခင်း၊ အတွေ့အကြုံ၊ အတွေး အခေါ်များ ပူးပေါင်းတွေးခေါ်နိုင်ပါစေ။ အမှုလိုက်ပါသည့်အခါ လက်တွေ့ဘဝ နှင့် အသုံးချနိုင်ကြစေချင်ပါသည်။ အလုပ်သင်ရှေ့နေ မောင်ပျင်းရီတို့အဖို့ အားလုံး (ရုံးခန်းမှာ လက်တွေ့အလုပ်သင်ဆင်းနေကြသော ရှေ့နေပေါက်စ အားလုံး) အတွက် ရည်ရွယ်ဆွေးနွေးခြင်းသာပါ။

ရှေးကျသော စီရင်ထုံးတစ်စောင်က ထောက်ပြခဲ့လေသည်။
တစ်မူချင်းအလိုက်
အကြံတူရို၊ မရှိကို တစ်မူချင်းအလိုက် အကြောင်းခြင်းရာပေါ် မူတည်၍ ဆုံးဖြတ်ရကြောင်း၊ တရားခံအချင်းချင်း အတိအကျ သဘောတူညီချက်ရှိ ကြောင်း ပြသရန်မလို။ အကြောင်းခြင်းရာပြဿနာမှာ ဥပဒေကြောင်းအရ ကောက်ယူချက်အပေါ် မတည်။ အမှု၌ ပေါ်ပေါက်လာသည့် သက်သေခံချက် အပေါ် ရုံးကထင်မြင်ယူဆနိုင်သည့် ကောက်ချက်အပေါ် မူတည်ကြောင်းဖြင့် စီရင်ထုံးတစ်စောင်က ညွှန်ပြပါသည်။
အကြံတူရိုသည် မဆိုနိုင်
ရိုင်းဖယ်ကိုင်သူနှင့် စတင်းဂန်းကိုင်သူနှစ်ဦးက လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ထဲဝင်ပြီး ပစ်ခတ်ရာ ရွာသားတစ်ဦးသေဆုံးသည်။ မည်သူ၏ ကျည်ဆန်ကြောင့် သေသည်ဟူသော သက်သေခံချက်မရှိ။ ထိုသူနှစ်ဦးက သေသူအား တစ်ချက်စီ ရိုက်နှက်ခဲ့သည်။ သို့သော် သတ်ရန် အကြံတူရိုသည် မဆိုနိုင်။ လူသတ် မှုတွင် အားပေးပေးပေးမှုအကြောင်း စီရင်ထုံးဖြင့်ပေးသော စီရင်ထုံး သာကော ရှိခဲ့ဖူးပါသည်။
“အကြံတူ ရို၊ မရှိကို တစ်မူချင်းအလိုက် အကြောင်းခြင်းရာပေါ် မူတည်၍ ဆုံးဖြတ်ရ ကြောင်း၊ တရားခံအချင်းချင်း အတိအကျ သဘောတူညီချက်ရှိကြောင်း ပြသရန်မလို။”



မောင်ပျင်းရီတို့ဆက်လေ့လာပါ
မောင်ပျင်းရီတို့ အလုပ်သင်ရှေ့နေအဖို့ ဆက်လက်လေ့လာစေလိုပါ သည်။ စီရင်ထုံးအသစ်များ၊ အတွေးအမြင်သစ်များဖြင့် အမှုလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်ရေး အောင်မြင်နိုင်ကြပါစေ။ ဆက်စပ်အမှုများ၊ အတွေ့အကြုံများ ကောင်းစွာရှိကြပါစေဟု ဆန္ဒပြပါ သည်။
မောင်တင်အောင်စီရင်ထုံး
အကြံတူခေါင်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်လျှင် ထင်ရှားသောစီရင်ထုံးတစ်ခုမှာ မောင်တင်အောင် စီရင်ထုံးဖြစ်ပါသည်။
အကြံတူ ရို၊ မရှိဆိုသည့် ပြဿနာ
အကြံတူရို၊ မရှိဆိုသည့် ပြဿနာကို ဆုံးဖြတ်ရန်မှာ အလွန်ခဲယဉ်းသည်။ လူ၏စိတ်နှလုံးထဲမှာ အပေါ်၌ တည်ရှိသည့် အချက်ဖြစ်သည်။ တိုက်ရိုက် သက်သေခံချက်မရှိရန် အလွန်ခဲယဉ်းသည်။ ပတ်ဝန်းကျင်အကြောင်းခြင်းရာ များနှင့်တကွ အခြားအကြောင်းအချက်တို့ကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရသည်။ အကြံတူတစ်ခုရှိနေပါသည်ဆိုသော အချက်မှလွဲ၍ အခြားမည်သည့် အချက်မျိုးမှ ရှိနိုင်မည်မဟုတ်ဟု ယူဆသော အခါမှာသာလျှင် အကြံတူတစ်ခု ရှိသည်ဟု ကောက်ယူဆုံးဖြတ်သင့်သည်။ အားလုံးသောအမှုအခင်းများကို အကျိုးဝင်အောင် အလွန်တိကျသည့် စည်းကမ်းချက်များ (သို့မဟုတ်) မူများ (သို့မဟုတ်) ဥပဒေများ သတ်မှတ်ထား ရန် အလွန်ခဲယဉ်းသည်။
ပြောဆိုချက်တွင် ပြောဆိုချက်ပေးသူအနေဖြင့် သတ်ဖြတ်ရန်အကြံအစည် ရှိ/မရှိမဖော်ပြထားပါ။ အခြားလုံလောက်သည့် သက်သေခံ အထောက်အထား မရှိပါ။ အကြံတူတစ်ခုရှိ/မရှိဟူသော ပြဿနာသည် အလွန်ခွဲခွဲသိသိလှ ဖြစ်စရာကောင်းသည့် ပြဿနာသာ ဖြစ်ပေသည်။
လူ၏စိတ်နှလုံးထဲမှာ
လူ၏စိတ်နှလုံးထဲမှာ အပေါ်၌ တည်ရှိသည့်အချက် ဖြစ်သည်။ တိုက်ရိုက် သက်သေခံချက်မရှိရန် အလွန်ခဲယဉ်းသည်။ များသောအားဖြင့် ထိုပြဿနာကို ဆင်ခြင်ရာ၌ အမှု၏ပတ်ဝန်းကျင်အကြောင်းခြင်းရာများနှင့် တရားခံများ အသုံးပြုသည့်လက်နက်များ၊ အခင်းဖြစ်ပွားမှုအချိန်၊ အခင်းဖြစ်ပြီးအချိန်၊ ပြုမှု ပြောဆိုပုံ၊ ပြောဆိုကြိမ်မောင်းချက်များ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရသည်။
အိမ်မှာနေ
အိမ်မှာနေရင်း (Home Stay) ဥပဒေစာအုပ်များ ဖတ်ကြမည်။ စီရင်ထုံး များ လေ့လာကြမည်။ သုတေသနလုပ်နိုင်ကြလျှင် ပို၍ကောင်းသည်။ ရုံးခန်း ပြန်ရောက်လျှင် ဥပဒေမှတ်စုတွေ တစ်ပုံတစ်ပင် ပါလာမည်။ ရှေ့နေလောက တိုးတက်ရေး အကြံဉာဏ်ကောင်းတွေ ပို၍ပေးနိုင်မည် မျှော်လင့်သည်။
စေတနာ
ဥပဒေလေ့လာရာတွေ များလှပေသည်။ မောင်ပျင်းရီလိုချင်သော ဥပဒေ အတွေးများ၊ လက်တွေ့မှတ်စုများအတွက် စဉ်းစားမိသော ကျွန်တော်၏ စေတနာ ဥပဒေအတွေးမျှသာပါ...။



တက္ကသိုလ် မြကျန်းသာမှာ ပညာရည်နို့သောက်စို့ခဲ့ပါသည်

အပိုင်း(၁)



စန်းနီလာဝင်း



၁၉၂၁ ခုနှစ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ပထမဦးဆုံး အကြိမ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနား၌ ကျေးဇူးတော်ရှင် လယ်တီဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ဂုဏ်ထူးဆောင် စာပေပါရဂူဘွဲ့ ဆက်ကပ်ခဲ့သည်။



ရန်ကုန်ကောလိပ်၌ ပထမဦးဆုံး ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ပါမောက္ခတာဝန် စတင်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူ ပါရဂူဘွဲ့ရ ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်။



အသက် ၂၄ နှစ်အရွယ်နှင့်ပင် လန်ဒန်ဒဗ္ဗလင် တက္ကသိုလ်မှ ပါရဂူဘွဲ့ရရှိခဲ့သည့် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာထင်အောင်။



၁၉၅၅ ခုနှစ် ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေ၌ ဆဋ္ဌသင်္ဂါယနာတင်ခဲ့စဉ်က တက်ရောက်ခဲ့သည့် ကမ္ဘောဒီးယားဘုရင်သီဟာနုအား ဂုဏ်ထူးဆောင် ဥပဒေပါရဂူဘွဲ့ကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ချီးမြှင့် ဂုဏ်ပြုခဲ့သည်။

ကံ့ကော်တန်းကို လွမ်းပါသည်

မြရွက်ဝေဝေ
ပင်မြေယုက်ထိုး၊ ခက်ချင်းမိုးသား
သာနိုးကံ့ကော်၊ မိုးမျှော်လန်းဆန်း
စိန်ပန်းတမာ၊ ခက်ချင်းဖြာလျက်
တက္ကသိုလ်၊ မြကျန်းသာ၌
ဝိဇ္ဇာ သိပ္ပံ၊ ဘုံမိမာန်နယ်
အောင်မြေမှန်ရာ၊ ပြည်မြန်မာဝယ်
ပညာပန်းများ၊ လန်းဆန်းရာတည်း။

ဖွယ်ရာရှိနေသလို ပညာထူးချွန် လူရည်မွန် တို့အဖို့ ပညာဘဏ္ဍာတိုက်ကြီးသဖွယ် ရှိနေသည်။

သူလည်းလေ လောကီသားပေမို့ ပုထုဇဉ်ပီပီ ကံ့ကော်တောမှပြောသော ချစ်ပုံပြင်များ၊ အင်းလျားကန်ပေါင်ရိုးဆီက သမုဒယလှိုင်းသံများသည် အသက်နှစ်ဆယ် ပတ်ဝန်းကျင်အရွယ် လူငယ်မောင်မယ်အချို့၏ ဘဝတစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို လွမ်းမိုးသည်လည်း ရှိပါသည်။ ပညာမစုံခင် ကြင်ရာမစုံ စေနှင့်ဟူသော မိဘဆရာ လူကြီးသူမများ၏

ဩဝါဒကို မြေဝယ်မကျ လိုက်နာကြသည့် ကျောင်းသူ ကျောင်းသားတို့မှာလည်း ရမ္မက် ဖုံးသည့် အသည်းနှလုံးကို ဆုံးမထားကာ ဧကစာရီ တစ်ကိုယ်တော်ဝါဒီအဖြစ် ပညာသည်သာ ဘဝ၊ ဘဝသည်သာ ပညာဟူသော ခံယူချက်ဖြင့် “ထူးချွန်ထက်မြက်သော ပညာရှင်” (Excellent Scholar) ဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းကြပါသည်။ သူတို့သည် တက္ကသိုလ် များ ဗဟိုစာတိုက်ကြီးကို မှီငြမ်းကိုးကား အားထားရာ စာပေဘဏ္ဍာတိုက်ကြီးအဖြစ် အသုံးပြုကြသလို သင်္ချာဆန်သည့် ဘဝချည်း

အဖြစ် မခံလိုဘဲ ကဗျာဆန်သော ဘဝအဖြစ် တေးဂီတအနုပညာကို အပန်းဖြေရိပ်သာရှိ အနုပညာခန်းမတွင် သီဆိုတီးမှုတ်ကာ သရုပ်မှန်ရသအနုပညာကို လေ့လာလိုက်စား ကြသူများလည်း ရှိပါသည်။ ကိုယ်လက် လှုပ်ရှားအားကစား လိုက်စားကြသည့် မောင်မယ်များသည်လည်း တက္ကသိုလ် အားကစားရုံ၊ ရေကူးကန်၊ ဘောလုံးကွင်း၊ တင်းနစ်ကွင်းတို့တွင် ညီညာဖြဖြ လေ့ကျင့် ကြသူများလည်း ရှိပါသည်။ ကျောင်းပြီးလျှင် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးတာဝန်ကို အဓိက

ထမ်းဆောင်လိုကြသည့် ကျောင်းသားများက တက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးတပ်သို့ ဝင်ကာ စစ်ပညာကို သင်ယူလေ့ကျင့်ကြပါသည်။ စာမှစာ၊ ဂီတမှ ဂီတဟူသော တစ်ဖက်သတ် ခံယူမှုဖြင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှား အားကစား နှင့် ကင်းဝေးကြသည့် မောင်မယ်များစွာ ကိုယ်ခံအားနည်းပြီး တက္ကသိုလ်ဆေးရုံသို့ ဂီလာနုလူနာအဖြစ် မကြာခဏ သွားပြ နေရသည်ကိုလည်း တွေ့ခဲ့ရ ကြုံခဲ့ရပါသည်။

စာမျက်နှာ ၂၃ သို့



ပုဂံဝန်လိုလို ထက်သန်စွာ ပေးသော
သင်ကျွေးကာ ကုန်ညာတို့
ပုဂံဝန် ဘုရားရှင်အောင်လို
ပုဂံဝန် ဘုရားရှင်အောင်လို
(ကလေးပင်) သူ ဩဘာထက်ကျောက်
အသိင်္ဂါကျိုးသော နှင်းတောပင်
(ပျို) ဥပဒေပင်
ဘုန်းစက်တင်ပြောင်သမျှဝင်ချိန်
(ကိုလဒ်ရယ်) ခု လာရာ အိမ်ဖြင့်
ပုံလက်ထောင်စရာအသင်း ...

အရက်ကို
/ပုဂံဝန်တော်ကလေးတို့
စတင်ထောင်ပြီး
ပုဂံဝန်တော်ကလေးပင်
ဘု(၁၆)၊ ယထာဘူ
စက်တင်ဘာ ၂၅

အင်းလျားကန်ပေါင်ရိုးဆီမှ တိုးတိုး တိတ်တိတ်လှုပ်ခတ်လာသော လေအေးသည် ကံ့ကော်မြိုင်တန်းကို ကျော်လွှား၍ အမိပတ်လမ်းကြီးကို ရောက်လာပြီ ဆိုသည်နှင့် ဝဲဘက်ရှိ ဝိဇ္ဇာခန်းမကြီးနှင့် ယာဘက်ရှိ သိပ္ပံခန်းမကြီးတို့ကို ကသုတ် ကယက် နှုတ်ဆက်ထွေးပိုက်လိုက်ဟန် တူသည်။ ငွားငွားစွင့်စွင့်၊ မားမားမြင့်မြင့် ရပ်တည်နေသော သက်တော်ရှည် သစ်ပင် ပင်ကြီးသည် အဆင့်မြင့် ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံပညာရပ် တို့၏ ဘူမိနက်သန် အောင်မြေမှန်ရာဖြစ် သော ဘွဲ့နှင်းသဘင် အဆောက်အအုံကြီးကို ဂါရဝဖြင့် ဦးခိုက်နေပုံရသည်။

“နတ္ထိသံမံ ဝိဇ္ဇာမိတ္ထံ” (There's no friend like wisdom) “ပညာနှင့်တူသော မိတ်ဆွေဟူ၍မရှိ”ဟူသော ဆောင်ပုဒ်သည် အဆင့်မြင့်ပညာရပ်များ သင်ကြားလေ့ကျင့် ပေးရာ အမိရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး၏ ဘဝအလင်းရောင်ပေးလျက်ရှိသော ခံယူ ချက်ဆိုင်ရာ ဆောင်ပုဒ်တစ်ခုပင် ဖြစ်ပါ သည်။

အဆင့်မြင့် ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံပညာရပ်များ၏ ပညာတံခွန်စိုက်ထူရာ အမိရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ရှိ ကံ့ကော်တောကား လွမ်းမော

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ် ၁၀၀ ပြည့်အတွက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမနှင့် ဆရာဇော်ဂျီ၏ ၁၉၂၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလထုတ် ယူနီဗာစီတီကောလိပ်မဂ္ဂဇင်း၌ ဖော်ပြပါရှိခဲ့သည့် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ကဗျာကို ပြန်လည်ဂုဏ်ပြု ဖော်ပြထားစဉ်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများပြန်လည်ရှင်သန်လာရေး ခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီလုပ်ငန်းညှိနှိုင်း

ပုသိမ် မေ ၂၆
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့တွင် ဒေသဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီ(၃/၂၀၂၀) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့က တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှဦးအောင်က မြန်မာပြည်၌ ကိုဗစ်-၁၉ စတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှစ၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဟိုတယ်၊ တည်းခိုခန်းများကို ခေတ္တလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုရပ်နားစေခဲ့ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ လုပ်ငန်းများ ရပ်ဆိုင်းထားခြင်း၊ ခရီးသွားမှု ကန့်သတ်ခြင်းများကြောင့် ဒေသတွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်းများလုံးဝနီးပါးရပ်ဆိုင်းသွားခဲ့ရပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအပေါ် ဖိခိုနေရသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အခြေခံလူတန်းစားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝအခြေအနေများ ထိခိုက်မှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါ အများပြည်သူ ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများအပြင် ဟိုတယ်၊ မိုတယ်၊ တည်းခိုရိပ်သာ လုပ်ငန်းများကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ စစ်ဆေးပြီး သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီပါက လုပ်ငန်းပြန်လည်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရန် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်နှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊

အစည်းအဝေးတင်ပြချက်များအပေါ် တွင်လည်း ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ အားလုံးက ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အကြံပြုပေးကြရန် ဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ကော်မတီအတွင်း ရေးမှူးက ဒေသဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီ (၂/၂၀၂၀)အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များပေါ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက်လာသူများက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
မောင်မောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှဦးအောင် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး၌ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



ကချင်ပြည်နယ်၌ ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ဆောက်လုပ်ရေး ပန္နက်တင်

မြစ်ကြီးနား မေ ၂၆
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ကချင်ပြည်နယ် ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကို ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက်သွားမည့် ဦးစီးဌာန(၂)၏ ရုံးအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ယနေ့နံနက်က အဆိုပါ ရုံးသစ်ဆောက်လုပ်မည့် မြစ်ကြီးနားမြို့မနိဒ်ရပ်ကွက် မေဝန်ထမ်းအိမ်ရာအနီးရှိ မြေကွက်လပ်၌ ပန္နက်တင်ခြင်းပြုလုပ်သည်။

အဆိုပါ အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်မည့် မြေနေရာ၌ ပန္နက်တင်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခင်အောင်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်

တရားသူကြီးချုပ် ဦးတူးဂျာ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သတ်မှတ်နေရာများ၌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပန္နက်တင်ပေးကြပြီး အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကြသည်။(အပေါ်ပုံ)
အဆိုပါ ရုံးတွင် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာနစစ်ဆေးမှုအတွက် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၂၀ ဒသမ ၉၂၀ ဖြင့် သန်းဆူဝေကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ တာဝန်ယူ ဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သို့ ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

ပဲခူး မေ ၂၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၏ ဧည့်ခန်းမသို့ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် PANKO Myanmar Co., Ltd. နှင့် လောကနတ်ကုမ္ပဏီတို့မှ ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ လာရောက်လှူဒါန်းသည်။

PANKO Myanmar Co., Ltd. နှင့် လောကနတ်ကုမ္ပဏီတို့မှ ဦးကျော်စွာစိုးနှင့် ဦးကျော်စိုးမိုးတို့က လှူဒါန်းရခြင်းအကြောင်းကို ပြောကြားခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်

အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်း ဝယ်ယူအသုံးပြုရန် တန်ဖိုးငွေကျပ်သိန်း ၅၀၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ် ၁၀၀၀၀၊ မျက်နှာဖုံးအကာ ၁၀၀၀၀ တို့အား ထောက်ပံ့လှူဒါန်းရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးညွန့်ရွှေ၊ တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်ဆန်းတို့က လက်ခံယူခဲ့ပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ (အောက်ပုံ)
တင်စိုး(ပဲခူး)



လွိုင်ကော်မြို့နယ်တွင် စိမ်းလန်းသာယာလှပရေး မြေယာရှင်းများဖော်ဆောင်ထား

လွိုင်ကော် မေ ၂၆
ကယားပြည်နယ်၏ မြို့တော်ဖြစ်သော လွိုင်ကော်မြို့ စိမ်းလန်းသာယာ လှပစေရန် ပန်းဥယျာဉ် မြေယာရှင်းဆောင်ရွက်ထားမှုများ၊ ကော်ဖီပျိုးဥယျာဉ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ ယမန်နေ့က ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကဏ္ဍစုံဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် လွိုင်ကော်- ပင်လောင်း အဝေးပြေးလမ်းမကြီး၊ လွိုင်ကော်- ရှားတောလမ်းမကြီးများ၏ ဘေးမြေကွက်လပ်နေရာများတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ယာယီပန်းဥယျာဉ်လုပ်ငန်း၊ ပျိုးဥယျာဉ်လုပ်ငန်း၊ ပရိဘောဂအရောင်းပြခန်း၊ လွိုင်ကော်လေဆိပ်မြေယာရှင်း၊ ကော်ဖီပျိုးဥယျာဉ်လုပ်ငန်းများကို အပိုင်းလိုက်တာဝန်ယူ



ဆောင်ရွက်နေသော ကုမ္ပဏီများမှ ရှင်းလင်းပြသမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး စာချုပ်တွင် သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များအတိုင်း ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ အချိန်မီ ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်သွား

ရန်နှင့် လိုအပ်သည်များကို ညွှန်ကြားခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)
အဆိုပါ ဥယျာဉ်လုပ်ငန်းများကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်အတွင်း

ရေးမှူး၊ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် ကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြောင်း သိရသည်။
ဇော်မင်းထွန်း (ပြန်/ဆက်)

တောင်ကြီးမြို့ပေါ်ရှိ အခြေခံပြည်သူများအား စားနပ်ရိက္ခာများ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေ

တောင်ကြီး မေ ၂၆
ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်သူ့လူထုစားနပ်ရိက္ခာ ထောက်ပံ့ရေးကော်မတီအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားနေသည့် ကာလအတွင်း အခြေခံပြည်သူများကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်ထားသည့်အရန်ရိက္ခာ၊ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကုလားပဲများအား မေ ၂၀ ရက်မှ စတင်ဖြန့်ဝေလျက်ရှိရာ ယမန်နေ့က တောင်ကြီးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက် ၁၀ ရပ်ကွက်မှ အခြေခံပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက်ဖြန့်ဝေပေးသည်။

ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းရာသို့ ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုင်းစွဲဆိုင်၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်နာယက ဦးအောင်ကိုဝင်းနှင့် ဘဏ်အရာထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်နယ် ပြည်သူ့လူထုစားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့ရေး ကော်မတီဝင်များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့ဝင်များသည် တောင်ကြီးမြို့ပေါ်ရှိ မင်္ဂလာဦးရပ်ကွက်၊ ရေအေးကွင်းရပ်ကွက်၊ ဘုရားဖြူရပ်ကွက်၊ လမ်းမတော်ရပ်ကွက်၊ ကံရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဈေးပိုင်းရပ်ကွက်၊ ဟော်ကုန်းရပ်ကွက်၊ ကံအောက်ရပ်ကွက်၊ မြို့မရပ်ကွက်နှင့် ကံသာရပ်ကွက်စုစုပေါင်းရပ်ကွက် ၁၀ ရပ်ကွက်ရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၀၆၄ စုတို့အား ရိက္ခာထုပ်ပေါင်း ၁၄၇၁ ထုပ်ကို အခြေခံပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက်ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကျေးသောင်း-ရနောင်း ကူးတိုလှေ လုပ်သားများအား ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလှေအသင်းက ဟင်းစားငါးများ ထောက်ပံ့

ကျေးသောင်း မေ ၂၆

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်မှု ကာလအတွင်း စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲများ ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိသည့် ကျေးသောင်း-ရနောင်း ကူးတိုလှေလုပ်သား အခြေခံလူတန်းစား မိသားစုများအား ကျေးသောင်းမြို့ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလှေ အသင်းက ဟင်းစားငါးများကို မေ ၂၆ ရက်က ကျေးသောင်းမြို့ ဆိပ်ကမ်းရှိ ဓမ္မရုံကူးတိုဆိပ်၌ လာရောက် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် မြန်မာ-ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံကြား ကူးသန်း သွားလာမှုများကို လွန်ခဲ့သည့် မတ်လကတည်းက တားမြစ်ပိတ်ပင်ထားခဲ့ပြီး နောက်တွင် နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်မြို့များဖြစ်သည့် ကျေးသောင်းမြို့နှင့် ရနောင်းမြို့ ကြား ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည့် ကူးတိုလှေ(ပုံချိတ်လှေ)လုပ်သားများမှာ ဝင်ငွေ ကျဆင်းလာပြီး အခြားအလုပ်အကိုင်များကို ကြုံရာရှာဖွေလုပ်ကိုင်ကြသော်လည်း စားဝတ်နေရေးအခက်အခဲများ တစ်စတစ်စ ကြုံတွေ့လာရလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆိုပါ လှေလုပ်သားများ၏ မိသားစုများ စားဝတ်နေရေး တစ်စိတ် တစ်ဒေသ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဟင်းစားငါး ကိုလို ၁၀၀၀ ကျော်ကို ပုံချိတ်လှေလုပ်သား မိသားစုတစ်စုချင်းစီသို့ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလှေအသင်းက ဝေငှထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ကူးတိုလှေလုပ်သား မိသားစုများကြား ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု မဖြစ်စေရေးအတွက် မဖြစ်မနေ အပြင်ထွက်ပါက နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ကြခြင်းဖြင့် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန်နှင့် ကျန်းမာရေးအသိဖြင့်နေထိုင်ကြရန် အသိပညာပေးခြင်း ကမ်းဝေးငါးဖမ်းလှေအသင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုး(ကျေးသောင်း)

ကျောက်မဲမြို့နယ်အတွင်း ခရီးသည်တင်ယာဉ်လိုင်းပေါင်း ၂၇ လိုင်းအနက် အချို့သာ ပြန်လည်ပြေးဆွဲ

ကျောက်မဲ မေ ၂၆

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲမြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး အတွက် ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ ပြေးဆွဲခြင်းကို ယာယီရပ်နားထားပြီးနောက် မေလဆန်းပိုင်းမှစ၍ အချို့ယာဉ်လိုင်းများ ပြန်လည်ပြေးဆွဲခဲ့သော်လည်း လက်ရှိအချိန်အထိ ယာဉ်ကြီး၊ ယာဉ်ငယ်လိုင်း စုစုပေါင်း ၂၇ လိုင်း ရှိသည့်အနက် ယာဉ်လိုင်းအချို့သာ ပြန်လည်ပြေးဆွဲနေကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်မဲ-မုံရွာ ပြေးဆွဲသော Hello နှင့် ရွှေချမ်းသာယာဉ်လိုင်းနှင့် ကျောက်မဲ-တောင်ကြီး ပြေးဆွဲသည့် ရွှေစင်ယာဉ်လိုင်းများသာ ပုံမှန် ပြန်လည်ပြေးဆွဲလျက် ရှိပြီး အချို့ယာဉ်လိုင်းများမှာ ပြေးဆွဲနေသော်လည်း ခရီးသည် တင်ဆောင်ခြင်း မရှိဘဲ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လွယ်ကူစေရန် ကုန်များသာ တင်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

ခရီးသည်များ တင်ဆောင်ပြေးဆွဲနေသော ယာဉ်ငယ်လိုင်း သုံးခုသည်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှု မရှိစေရန် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ပြေးဆွဲနေကြောင်း၊ ခရီးသည်များအား လက်သန့်ဆေးရုံဖြင့် လက်ဆေးစေခြင်း၊ အပူချိန်တိုင်းပေးခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဝေပေးခြင်း၊ ခရီးသည်တစ်ဝက်သာ တင်ဆောင်ခြင်း၊ ကားများကို ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးကာ ယာဉ်မောင်း နှင့် ယာဉ်နောက်လိုက်များသည်လည်း သတ်မှတ်စည်းကမ်းများအတိုင်း လိုက်နာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု ရှိမရှိကိုလည်း တာဝန်ရှိသူ များက ပုံမှန်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မိုင်းထွန်း(ပြန်/ဆက်)



ကရင်ပြည်နယ်လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့က လှိုင်းဘွဲ့မြို့ဈေးများ၌မျက်နှာအကာနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ လှူဒါန်း

လှိုင်းဘွဲ့ မေ ၂၆

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်ရှိ မြို့ဈေး၊ ယာယီ ပျံကျဈေးနှင့် ထိလုံဈေးအတွင်း ဈေးရောင်းချနေ သည့် ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင် ကာကွယ်တားဆီးရေးနှင့် ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် မျက်နှာအကာများနှင့် နှာခေါင်းစည်းများကို ကရင် ပြည်နယ်လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်နှင့် တာဝန် ရှိသူများက မေ ၂၆ ရက်တွင် သွားရောက်လှူဒါန်း သည်။

ပြည်နယ်လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်နှင့် တာဝန် ရှိသူများက မေ ၂၆ ရက်တွင် သွားရောက်လှူဒါန်း သည်။

ပြည်နယ်လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့က ပအိုဝ်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးခွန်မျိုးတင့်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းသိန်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက အဆိုပါဈေးများသို့ ကွင်းဆင်း သွားရောက်၍ ဈေးရောင်းချနေသူများထံသို့ Face Shield နှင့် နှာခေါင်းစည်း အခုရေ ၈၀၀ ကို အခမဲ့ ဖြန့်ဝေပေးသည်။

လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်ရှိ မြို့ဈေး၊ ယာယီပျံကျဈေးနှင့် ထိလုံဈေးတို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး အတွက် ဈေးသည်များအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် အညီ နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ပြီးမှ ရောင်းချ ခွင့်ပြုကြောင်းနှင့် ဈေးဝယ်လာသည့် ပြည်သူများ ကိုလည်း နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ထားမှသာ ဈေးဝယ်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

ခင်စန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)



တရုတ်နိုင်ငံက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးသုံး ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

ချင်းရွှေဟော် မေ ၂၆

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန် ပြည်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက မြန်မာ နိုင်ငံ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်း ဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးသုံး ကျန်းမာရေး အထောက်အကူပစ္စည်းများကို မေ ၂၅ ရက်က ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက် ကိုင်းမြို့နယ် ချင်းရွှေဟော်မြို့ရှိ မြန်မာ- တရုတ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် နမ့်ဖာဟော် တံတားပေါ်၌ လာရောက် လွှဲပြောင်း လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် နှာခေါင်းစည်း အခုတစ်သိန်း၊ လက်သန့်ဆေးရည်ဘူး ၅၀၀၀ နှင့် ကိုယ်အပူချိန်တိုင်းကိရိယာ အခု ၅၀ တို့ကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် လင်ချန်းမြို့ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် မစ္စတာ လူကြည့် ဟွင့်ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့က လာရောက် လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စား ချင်းရွှေဟော် နယ်စပ်ကုန် သွယ်ရေးစခန်း(ဖောင်ဆိပ်) တာဝန်ခံ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်စောဦးက လက်ခံရယူသည်။

အဆိုပါ လှူဒါန်းပစ္စည်းအခမ်းအနားသို့ ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်ဦးပိုင်နှင့် ကော်မတီဝင်များ လည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဇင်ဇင်(ပြန်/ဆက်)



ကျောက်မဲမြို့နယ်အတွင်း ခရီးသည်တင်ယာဉ်လိုင်းပေါင်း ၂၇ လိုင်းအနက် အချို့သာ ပြန်လည်ပြေးဆွဲ

အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့(စစ်ကိုင်း)သို့ လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်တစ်စီး လွှဲပြောင်းပေးအပ်

စစ်ကိုင်း မေ ၂၆

အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့(စစ်ကိုင်း)သို့ စစ်ကိုင်း မြို့သူမြို့သားများနှင့် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ စေတနာရှင် ပြည်သူများ၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းငွေဖြင့် ဝယ်ယူထား သော လူနာတင်ယာဉ်နှင့် စစ်ကိုင်းမြို့ ပိုးတန်း ရပ်ကွက်နေ ဦးတင်စောမင်း - ဒေါ်ထူးထူးအောင် (Eleven Mobile မိသားစု)က လှူဒါန်းသည့် ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်တစ်စီး လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကို မေ ၂၆ ရက်က စစ်ကိုင်းမြို့ မြို့တော်ခန်းမအတွင်း ကျင်းပသည်။

လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲတွင် ခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းလှိုင်က အရေးပေါ် ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့သို့ အမှန်တကယ်လိုအပ်နေသော ယာဉ်များ လှူဒါန်းပေးသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက် ပါကြောင်း၊ ယာဉ်များကို အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် စနစ်တကျ အသုံးပြု ဆောင်ရွက် သွားကြစေလိုကြောင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး အလှူရှင်များက ယာဉ်နှင့်ပတ်သက်သည့် စာရွက် စာတမ်းများကို တာဝန်ရှိသူများထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ် သည်။

ထို့နောက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် မိသားစုကလည်း အလှူငွေ ကျပ်သုံးသိန်းကို ဝန်ကြီးချုပ်ကိုယ်စား စစ်ကိုင်းခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး စစ်ကိုင်းမြို့ မိမြို့အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ မိသားစုကလည်း အလှူငွေ ကျပ် ၁၀ သိန်းကို အရေး ပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့(စစ်ကိုင်း)သို့ ပေးအပ်လှူဒါန်း သည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဟားခါးမြို့နယ်အတွင်း မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ထောင်လုပ်ကိုင်နေသည့် ငါးမွေးကန်များ အောင်မြင်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ဟားခါး မေ ၂၆

ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့နယ် ရွှေနန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့် ငါးမွေးမြူရေးကန်များ၌ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်မြင်မှုရှိစေရေး အတွက် ချင်းပြည်နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ငါးသားဖောက်စခန်း (ရမ်ထလို)မှ စခန်းတာဝန်ခံ ဦးစိုးပိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက မေ ၂၆ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်သည်။

စခန်းတာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ကျေးရွာရှိ ငါးမွေးမြူရေးကန်အတွင်း မွေးမြူ ထားသော ရွှေဝါငါးကြင်းများမှ မျိုးငါးများကို ဖမ်းယူ၍ စိစစ်ရွေးချယ်ပြီးနောက် လက်တွေ့ သားဖောက်နည်းများ ပြသ၍ ငါးသားဖောက် ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သလို ငါးမုံ၊ ငါးသန် ပြုစုခြင်း နည်းပညာများကိုလည်း ဒေသခံ ငါးမွေးသူများအား ပြသ၍ အသိပညာပေးခဲ့ သည်။

ချင်းပြည်နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန အနေ ဖြင့် ဒေသအတွင်း ငါးစားသုံးမှု ဖူလုံရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်နှင့် ဒေသခံပြည်သူ များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိ၍ စီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ငါးမွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မှုရစေရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီပြီး ကြီးထွားမှုနှုန်းကောင်းသည့် ငါးမျိုးများကို စိစစ်မွေးမြူနိုင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် တွဲဖက်လုပ်ကိုင်၍ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မှု ရှိစေရေး၊ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ကိုင် သည့် မိသားစုများ၏ ဝင်ငွေ တိုးပွားစေရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြင့်နိုင်စိုး(ပြန်/ဆက်)



ထိုင်းနိုင်ငံတွင်ရောက်ရှိနေသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများ ကော့သောင်းနယ်စပ်ဂိတ်မှ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ပြန်လည်ဝင်ရောက်



ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများအား ကော့သောင်းမြို့၊ မြို့မဆိပ်ကမ်းတံတားတွင် တွေ့ရစဉ်။

ကော့သောင်း မေ ၂၆

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားနေမှုကာလကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လာချင်သော်လည်း ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ပိတ်မိနေသည့် မြန်မာအလုပ်သမား အမျိုးသား ၃၉ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၈၅ ဦး စုစုပေါင်း အလုပ်သမား ၁၂၄ ဦး မြန်မာနိုင်ငံ ကော့သောင်းမြို့သို့ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရေလမ်းခရီးဖြင့် မြို့မဆိပ်ကမ်း တံတားမှတစ်ဆင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားနေမှုကာလဖြစ်နေသဖြင့် မြန်မာအလုပ်သမားများ ထိုင်းနိုင်ငံ ရဲနောင်းမြို့တွင် ကြန့်ကြာနေခြင်းဖြစ်ရာ တနင်္လာရက်တိုင်း ဒေသကြီး မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ စိစစ်လက်ခံရေးနှင့် နေရပ် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရေးကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ညွှန်ကြားမှုဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့တတိယအကြိမ်မြောက်အဖြစ် လာရောက်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

လာရောက်လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် အလုပ်သမားများအား ကော့သောင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် NGO အဖွဲ့အစည်းများက ရောဂါ သံသယရှိသူများနှင့် ကူးစက်ခံရသူများ ပါဝင်လာခြင်း ရှိ မရှိ၊ မြန်မာနိုင်ငံသားမဟုတ်သူများ ပါဝင်လာခြင်း ရှိ မရှိ စစ်ဆေးလက်ခံခဲ့ပြီး အစားအသောက်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လိုအပ်သည့် ထောက်ပံ့ကူညီမှုများဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။

လာရောက်လွှဲပြောင်းပေးအပ်သူများမှာ ကော့သောင်းဒေသခံများ အပါအဝင် အခြားပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ ဖြစ်ကြပြီး ကိုဗစ်-၁၉ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၅ *

အများပြည်သူများနှင့် ရေလုပ်ငန်းရှင်များ သိရှိစေရန် ကြေညာခြင်း

မြန်မာ့ပင်လယ်ငါးလုပ်ငန်းရေးပြင်အတွင်း ငါးဖမ်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ကြသည့် ကမ်းဝေး ငါးဖမ်း/ငါးသယ်ရေယာဉ်အားလုံးတွင် E-MTU/Transponder(VMS ကိရိယာ)များကို ၃၁-၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် တပ်ဆင်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၏ VMS Control Center များမှ စောင့်ကြည့်ထိန်းချုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၁-၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၃၁-၅-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ ကမ်းနီးငါးလုပ်ငန်းရေးပြင်၊ Marine Protected Area အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသော လန်ပိကျွန်းဧရိယာနှင့် တားမြစ်ထားသည့်ငါးဖမ်းကွက် (F13, F14, F20, F21)များအတွင်းသို့ ဝင်ရောက် ငါးဖမ်းဆီးသော စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သည့် ရေယာဉ်များ၏ ပိုင်ရှင်များ၊ ရေယာဉ်မှူးများ၊ တရားဝင်ရေယာဉ်ကိုယ်စားလှယ်များအား ဖုန်းဖြင့်သတိပေးခြင်း၊ စာဖြင့်သတိပေးခြင်း၊ အလားတူ စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်မှုမျိုး ထပ်မံပြုလုပ်ခြင်းမရှိစေရန် ခံဝန်ကတိလက်မှတ်ရေးထိုးစေခြင်း၊ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် အပါအဝင် ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များသို့ ဖြန့်ဝေအသိပေးခြင်းတို့ကို အကြိမ်ကြိမ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံပိုင် သတင်းစာများတွင် ကြေညာခြင်း၊ MRTV ရုပ်သံတို့မှ အသိပေးကြေညာခြင်းနှင့် စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သည့် ရေယာဉ်စာရင်းအား စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ □

ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများ မြဝတီချစ်ကြည်ရေးတံတား အမှတ် (၂) မှ ယနေ့အထိ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ ၅၀၀၀ ကျော်ရှိ

မြဝတီ မေ ၂၆
ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများအား မြန်မာနိုင်ငံမှ မေ ၁ ရက်မှစ၍ လက်ခံခဲ့ရာ ယနေ့တွင် မြဝတီအမှတ်(၂) ချစ်ကြည်ရေးတံတားမှ တစ်ဆင့် ၁၃၉၄ ဦး ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအနက် ၄၆၂ ဦးသည် ကား ၂၂ စီးဖြင့် နှစ်နိုင်ငံအစိုးရ၏ ညွှန်ကြားမှုအရ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံး၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်သူများဖြစ်ပြီး

ကျန် ၉၃၂ ဦးသည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဒေသအသီးသီးမှ ၎င်းတို့၏အစီအစဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်သူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအား ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုနှင့် အခြားသောလိုအပ်ချက်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန့်ဇင်အောင်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတေဇာအောင်၊ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ချမ်းငြိမ်း၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး သက်လင်းဦး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်

ရေးမှူး ဦးမြိုးဇော်ကိုနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် မေ ၁ ရက်က ၆၀၊ ၂ ရက်က ၅၄ ဦး၊ ၃ ရက်က တစ်ဦး၊ ၄ ရက်က ၄၄ ဦး၊ ၅ ရက်က ၂၃ ဦး၊ ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်တွင် ဝင်ရောက်ခြင်းမရှိဘဲ ၈ ရက်က ၁၀၀၊ ၉ ရက်တွင် ဝင်ရောက်ခြင်းမရှိဘဲ ၁၀ ရက်တွင် ၄၄ ဦး၊ မေ ၁၁ ရက်တွင် ၁၃ ဦး၊ မေ ၁၂ ရက်တွင် ၄၁ ဦး၊ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ *

ရောဂါဖြစ်ရေကြီးမှု အခြေအနေ မြစ်ကြောင်းများအတွင်း သွားလာနေကြသည့် ရေယာဉ်၊ လှေ၊ သင်္ဘောများ ဂရုပြုရန်

နေပြည်တော် မေ ၂၆
ရောဂါဖြစ်ရေသည် မြစ်ကြီးနားမြို့တွင် မေ ၂၃ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ၇ ပေခွဲခန့်နှင့် မေ ၂၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့တွင် ၇၄၆ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကာ တစ်ရက်အတွင်း ၈ ပေခန့် မြင့်တက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါဖြစ်ရေသည် ဗန်းမော်မြို့၊ ရွှေကျမြို့၊ ကသာမြို့နှင့် သပိတ်ကျင်းမြို့တို့တွင် လေးရက်အတွင်း ၁ ပေခွဲမှ ၇ ပေခန့် မြင့်တက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
ရောဂါဖြစ်ရေအထက်ပိုင်းတွင် မြင့်တက်ခဲ့သော အဆိုပါ မြစ်ရေများသည် နောက် လေးရက်အတွင်း ဗန်းမော်မြို့၊ ရွှေကျမြို့၊ ကသာမြို့နှင့် သပိတ်ကျင်းမြို့တို့တွင် ၅ ပေမှ ၆ ပေခန့်၊ နောက် ခုနစ်ရက်အတွင်း မန္တလေးမြို့၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ မြင်းမူမြို့၊ ပခုက္ကူမြို့နှင့် ညောင်ဦးမြို့တို့တွင် ၆ ပေမှ ၇ ပေခွဲခန့်၊ နောက် ၁၂ ရက်အတွင်း ချောက်မြို့၊ မင်းဘူးမြို့၊ မကွေးမြို့၊ အောင်လံမြို့၊ ပြည်မြို့၊ ဆိပ်သာမြို့၊ ဟင်္သာတမြို့နှင့် ဇလွန်မြို့တို့တွင် ၄ ပေခွဲမှ ၆ ပေခန့် လက်ရှိ ရေမှတ်များအထက် မြင့်တက်လာနိုင်ပါသည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ မြစ်ကြောင်းများအတွင်း သွားလာနေကြသည့် ရေယာဉ်၊ လှေ၊ သင်္ဘောများအနေဖြင့် ဂရုပြုသင့်ပါကြောင်းနှင့် မြစ်ရေနည်းစဉ် သဲသောင်ခုံများတွင် စိုက်ပျိုးရေးထိုင်ကြသူများအနေဖြင့်လည်း မြစ်ရေတိုးလာနိုင်မှုကို ဂရုပြုနေထိုင်သင့်ပါကြောင်း အကြံပြုအပ်ပါသည်။
မိုး/ဇလ

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က
ဟိုက်ဒရောက်စ်
ကလိုရိုကွင်းဆေးကို
ကိုဗစ်-၁၉ ကုသဆေးအဖြစ်
ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင်
အသုံးမပြုရန် တားမြစ် စာ ❖ ၁၂

ကာကွယ်ဆေးမရမချင်း
ကျောင်းပြန်တက်ဖို့ မစဉ်းစားကြရန်
ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတပြော စာ ❖ ၁၃

မေ ၂၆ ရက် ည ၈ နာရီအထိ
မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ
ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ ၂၀၆ ဦးရှိ စာ ❖ ၁၅
(၂၆-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

နာပိုလီမှ အယ်လန်ကို ခေါ်ယူရန် ပေါင်သန်း ၄၀ ဖြင့် အဲဗာတန် ကမ်းလှမ်း

အဲဗာတန်အသင်းသည် နာပိုလီကစားသမား အယ်လန်ကို ခေါ်ယူရန် ပေါင်သန်း ၄၀ ဖြင့် ကမ်းလှမ်းမှုပြုလုပ်လိုက်ကြောင်း သတင်းများတွင် ဖော်ပြထားသည်။ အဆိုပါကစားသမားသည် နည်းပြ အန်ဆယ်လော့တီ၏ နွေရာသီတွင် ဦးစားပေးခေါ်ယူသွားမည့် ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သို့သော်လည်း နာပိုလီအသင်းသည် ၎င်းတို့ ကွင်းလယ်ကစားသမား၏ ပြောင်းရွှေ့ကြေးကို ပေါင် ၆၃ သန်း သတ်မှတ်ထားခြင်းကြောင့် အဲဗာတန်အသင်းအနေဖြင့် ခေါ်ယူရန် အခက်တွေ့နေကြောင်း သိရသည်။
အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်ရှိ ဘရာဇီးကွင်းလယ်ကစားသမား၏ နာပိုလီအသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်းသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ ချုပ်ဆိုထားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကစားသမားသည် ယခုနှစ်ရာသီတွင် နည်းပြ ဂတ်တိုဆိုနှင့် ဆက်ဆံရေးအဆင်မပြေဖြစ်နေသော်လည်း နာပိုလီအသင်းအနေဖြင့် အဆိုပါကစားသမားအတွက် မြင့်မားသော ပြောင်းရွှေ့ကြေးကို စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၄ *



တဖြည်းဖြည်းတိုးချဲ့ ပြေးဆွဲလာမယ့် ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားဆိုင်းတွေ



ဇင်လင်းမြင့်၊ ဓာတ်ပုံ - ကေဇင်

ကိုတိုးဝေတစ်ယောက် ထမင်းချိုင့်ဆွဲပြီး အိမ်ကထွက်တော့ မနက် ၇ နာရီ၊ အလုပ်ဝင် ချိန်က ၉ နာရီခွဲဖြစ်ပေမယ့် မြို့ပတ်ရထား အချိန်မီစီးနိုင်ရေး စောစောထွက်လာခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်ကနေ ဘူတာကို ၁၅ မိနစ် သာသာ လမ်းလျှောက်ရတဲ့အချိန်နဲ့ ရထား စောင့်ရတဲ့အချိန် ၁၅ မိနစ်ဆိုရင် နံနက် ၇ နာရီခွဲ ရထားကို မိနစ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်မြို့မှာ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာလအတွင်း မေ ၁၇ ရက်အတွင်း ရထားတွဲဆိုင်း ငါးဆိုင်းနဲ့ အခေါက်ရေ ၂၈ ခေါက်သာ ပြေးဆွဲနေတာမို့ ရထားတစ်စင်း လွတ်သွားလို့ မဖြစ်ပါဘူး။ ဒီလို အခြေခံပြည်သူတွေ မြို့ပတ်ရထားကို အားကိုးပြီး နေ့စဉ်အလုပ်သွားအလုပ်ပြန်သွား လာနေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခုတော့ မြန်မာ့ မီးရထားက ရန်ကုန်မြို့မှာ ရုံးချိန်အတွင်း မြို့ပတ်ရထားအခေါက်ရေ တိုးချဲ့ပြေးထားပြီ ဖြစ်တာမို့ ရထားတစ်စင်းနဲ့တစ်စင်း အချိန်

သိပ်မစောင့်ရတော့ပါဘူး။
တိုးချဲ့ပြေးဆွဲပေးထား
“ရုံးချိန်အတွင်းမှာ ရထားစီးပြည်သူတွေ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာစီးနိုင်ဖို့ မြို့ပတ် ရထားစီးပြည်သူတွေရဲ့ ကျန်းမာရေးနဲ့ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး အထောက်အကူပြုနိုင်ဖို့ အပြင် သွားလာရေးအဆင်ပြေစေဖို့ မြို့ပတ် ရထားပြေးဆွဲမှုကို မေ ၁၈ ရက်က စတင်ပြီး တိုးချဲ့ပြေးဆွဲပေးထားပါတယ်” လို့ မြန်မာ့ မီးရထားလက်ထောက်အထွေထွေ မန်နေဂျာ (သွားလာရေး၊ တိုင်း) ဦးဇော်လွင်က ပြောထား ပါတယ်။
ပြေးဆွဲမှုအခေါက်ရေ ၄၀ အထိ ရှိလာ
ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားပြေးဆွဲမှုက ကိုဗစ်- ၁၉ ကြောင့် တွဲဆိုင်း ငါးဆိုင်းနဲ့ အခေါက်ရေ ၂၈ ခေါက်သာပြေးဆွဲနေရာက မေ ၁၈ ရက်က စတင်ပြီး ရထားတွဲဆိုင်း သုံးဆိုင်း ထပ်မံပြေးဆွဲ နေတာဖြစ်လို့ စုစုပေါင်းမြို့ပတ်ရထားတွဲဆိုင်း

ရှစ်ဆိုင်းအထိ ဖြစ်လာပါတယ်။ မြို့ပတ်ရထား အခေါက်ပြေးဆွဲမှုအနေနဲ့ အရင်ရထားတွဲ ငါးဆိုင်းတုန်းက ၂၈ ခေါက်ပြေးဆွဲခဲ့ပေမယ့် အခုတွဲဆိုင်း ရှစ်ဆိုင်းနဲ့ဆိုရင် မြို့ပတ်ရထား ပြေးဆွဲမှုအခေါက်ရေ ၄၀ အထိ ရှိလာပြီဖြစ်ပါ တယ်။
ရထားတွဲတွေပေါ်မှာများနေ
ဒီလို ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထား အခေါက်ရေ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲလာတာမို့ ကိုတိုးဝေတို့လို အခြေခံအလုပ်သမားတွေအဖို့ သွားလာရေး အရင်ထက် အဆင်ပြေသွားတော့တယ်။ အရင် ရက်တွေက ရန်ကုန်မြို့မှာ YBS ဘတ်စ်ကား တွေ ပြေးဆွဲတဲ့အစီးရေက နည်းပြီး မြို့ပတ် ရထားကလည်း ပြေးဆွဲမှုအခေါက်ရေနည်း တာမို့ ရထားစောင့်ချိန်ကြာပြီး စီးသူများတာ ကြောင့် ရထားတွဲတွေပေါ်မှာ ခရီးသည်တွေ များနေပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် တစ်ဦးနဲ့ တစ်ဦး သတ်မှတ်အကွာအဝေးမှာ နေထိုင်သွား

လာဖို့ဆိုတာလည်း အခြေအနေအရ မဖြစ် နိုင်တာမို့ တစ်ဦးချင်းစီရဲ့ ကျန်းမာရေး ဘေးကင်းနိုင်တဲ့ နှာခေါင်းစည်း၊ လက်အိတ်၊ တစ်ကိုယ်ရေသုံး လက်သန့်ဆေးရည်ဘူးလေး တွေ ကိုယ်စီဆောင်ပြီး သွားလာခဲ့ရပါတယ်။
စိုးရိမ်သောကဖြစ်မှုနည်းနည်း သက်သာ
အခုတော့ ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားအခေါက် ရေ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲတာဆိုတော့ အရင်ကထက် တော့ နည်းနည်းသက်သာသွားပါတယ်။ ဒီလိုနဲ့ တဖြည်းဖြည်း ရထားအခေါက်ရေတွေ တိုးချဲ့ ပြေးဆွဲလာနိုင်ဖို့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်မှုလုံးဝ လျော့နည်းကင်းစင် သွားစေဖို့ကိုပဲ ကိုတိုးဝေ တို့လို အခြေခံပြည်သူတွေ ဆုတောင်းနေရ တော့တာပါ။ အခုလည်းဘူတာရုံမှာ ရထားစီး ခရီးသည် သိပ်မများသလို ရထားတွဲပေါ်မှာ လည်း ခရီးသွားတွေအရင်ကလို ပြည့်မနေဘဲ လျော့နည်းသွားတာကြောင့် ကိုတိုးဝေ သက်ပြင်းချပြီး စိုးရိမ်သောကဖြစ်မှုနည်းနည်း သက်သာသွားပါတယ်။

တိုးချဲ့ပြေးဆွဲလိုက်တာမို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ မှာ မဖြစ်မနေအလုပ်အကိုင်ကြောင့် သွားလာ ရမယ့် ပြည်သူတွေအတွက် အကျိုးရှိစေပါ တယ်။ ကားကျပ်မှု၊ လမ်းကြောပိတ်ဆို့မှုနဲ့ မီးပွိုင့်တွေကြောင့် အချိန်ကြာမြင့်မှုတွေက မြို့ပတ်ရထားနဲ့ သွားလာရင် အဲဒီအခက်အခဲ တွေကို မကြုံတွေ့နိုင်ပါဘူး။ ဒါ့အပြင် ဒီလို ရထားတွဲဆိုင်း ထပ်မံပြေးဆွဲပေးမှုကြောင့် ရန်ကုန်-လှော်ကားလမ်းပိုင်းကလာတဲ့ မြို့ပတ် ရထားတွေဟာ ရန်ကုန်ဘူတာကြီးကို မနက် ပိုင်း ညနေပိုင်းတွေမှာ ၁၅ မိနစ်ခြားစီ ဝင်ရောက်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စိတ်သက်သာမှုအထိုက်အလျောက်လျော့
အဲဒီလိုပဲ ရန်ကုန်-မင်္ဂလာဒုံမြို့ပတ်ရထား လမ်းပိုင်းနဲ့ ရန်ကုန်-တိုးကြောင်းလေး-အုတ်ဖို စုလမ်းပိုင်းက မြို့ပတ်ရထားတွေဟာလည်း ရန်ကုန်ဘူတာကြီးကို မနက်နဲ့ညနေပိုင်း မိနစ် ၂၀ ခန့်စီခြားပြီး ဝင်ရောက်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို အခြေအနေတွေကြောင့် ကိုတိုးဝေတို့လို အလုပ်ဖွင့်ရက်တွေမှာ နေ့စဉ် မြို့ပတ်ရထား ကို အားကိုးစီးနင်းသွားလာရသူတွေအတွက် တော့ ကျန်းမာရေးနဲ့ သွားလာရေးတွေအတွက် စိတ်သက်သာမှုအထိုက်အလျောက် လျော့ကျ စေတာဖြစ်ပါတယ်။

- ❑ ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားလမ်းကို ဂျပန်အကူအညီနဲ့ အဆင့်မြှင့်တင်မှုတွေ ပြုလုပ်နေသလို ဂျပန်ကရထားတွဲတွေကိုလည်း အသုံးပြုနိုင်ဖို့ မှာယူ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်
- ❑ ဂျပန်မှာလက်ရှိပြေးဆွဲနေတဲ့ ရထားတွဲ ၃၂ တွဲ ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း မှာ အပြီးလွှဲပေးမှာဖြစ်ပြီး အခုဆိုရင် ရထားတွဲ ၂၆ တွဲခန့် ရောက်ရှိ နေပြီဖြစ်

ရထားတွဲဆိုင်း သုံးဆိုင်း
အခုထပ်မံပြေးဆွဲပေးတဲ့ ရထားတွဲဆိုင်း သုံးဆိုင်းကတော့ ရန်ကုန်-လှော်ကားလမ်းပိုင်း မှာ တစ်စင်း၊ ရန်ကုန်-မင်္ဂလာဒုံ လမ်းပိုင်းမှာ တစ်စင်းနဲ့ ရန်ကုန်-တိုးကြောင်းလေးလမ်းပိုင်း မှာ တစ်စင်းတို့ဖြစ်ပါတယ်။ အရင်မေ ၁၇ ရက်က မြို့ပတ်ရထားတွဲဆိုင်း ငါးဆိုင်းနဲ့ ပြေးဆွဲတဲ့အခါ ရန်ကုန်-လှော်ကားအပိုင်းမှာ မနက်ပိုင်း နှစ်စင်းသာရှိပေမယ့် အခုဆိုရင် သုံးစင်းရှိလာပြီဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုပဲ ကျန်တဲ့ မြို့ပတ်ရထားလမ်းပိုင်းတွေမှာ နံနက်ပိုင်း တစ်စင်း၊ ညနေပိုင်းတစ်စင်းစီနဲ့ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲ ပေးနေပြီဖြစ်ပါတယ်။
ထပ်မံပြေးဆွဲ
အခုလို မြို့ပတ်ရထားတွဲဆိုင်းတွေ

မြို့ပတ်ရထားတွဲဆိုင်း ၂၁ ဆိုင်း
ရန်ကုန်မြို့မှာ ကိုဗစ် - ၁၉ မတိုင်မီက မြို့ပတ်ရထားတွဲဆိုင်း ၂၁ ဆိုင်းနဲ့ တစ်ရက်ကို ရထားအခေါက်ရေ ၁၆၈ ခေါက်အထိ နေ့စဉ် ပြေးဆွဲပေးနေခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမြို့ပတ် ရထားအခေါက်ရေပြည့် ပြေးဆွဲပေးတဲ့ကာလ တွေမှာ နေ့စဉ် ရထားစီးခရီးသွားပြည်သူ ၅၀၀၀၀ ကျော်နဲ့ ၇၀၀၀၀ ခန့် စီးနင်းသွားလာ ကြတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။
အချုပ်ပို(ခ)သို့



ရန်ကုန်မြို့ရှိ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်အဝင်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားမှုများနှင့်အညီ လက်ဆေးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားမှုများနှင့်အညီ စားသုံးသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန်မြို့က စားသောက်ဆိုင်ကြီးအချို့ ပြန်ဖွင့်ပြီ

သျှင်ဝင်းသျှင်၊ ဓာတ်ပုံ - တင်ဝင်းတင်

ရန်ကုန်မြို့က မြို့နယ်အချို့မှာရှိတဲ့ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ကြီးတွေနဲ့ စားသောက်ဆိုင်ကြီးတွေ တရားဝင်ပြန်ဖွင့်လာတာကို ယနေ့တွေ့မြင်နေရပါပြီ။ ဒါဟာ ကောင်းတဲ့ လက္ခဏာဖြစ်လို့ ဝမ်းသာစရာပါပဲ။

ပေါ့ပေါ့ပါးပါး စကားပြောဆို စာရေးသူတို့အပါအဝင် လက်ဖက်ရည်ကြိုက်ကြသူအတော်များများက ချိုင့်ဆွဲ (ပါဆယ်) ဝယ်သောက်ရတာထက် ဆိုင်မှာ ထိုင်သောက်ရတာကို ပိုနှစ်သက်ကြပါတယ်။ ဖျော်တဲ့လက်ဖက်ရည်က တစ်ဦးတည်း လက်ရပ်ဖြစ်ပေမယ့် ချိုင့်ဆွဲ (ပါဆယ်) ထက် ဆိုင်မှာ ထိုင်သောက်ရတာက ပိုလို့အရသာရှိတယ်လို့စွဲလမ်းမှုတွေ ရှိနေကြပါတယ်။ နောက် မိတ်ဆွေအချင်းချင်းတွေ့ဆုံပြီး ပေါ့ပေါ့ပါးပါး စကားပြောဆိုလို့ ရတာလည်း ပါပါတယ်။

ဆရာကြီး မင်းသိင်္ခရေခဲတဲ့ ဝတ္ထုတစ်ပုဒ် ထဲကလို မုန့်ဟင်းခါးစားပြီးကာမှ မုန့်ဟင်းရည်နည်းနည်းလောက်ဆိုပြီး တောင်းသောက်တာကို ဘယ်သူကစခဲ့တာလည်း မသိဘူးဆိုသလို လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ထိုင်တဲ့ အကျင့်ကို ဘယ်သူတွေက စခဲ့တာလည်း မေးရမလို့ ဖြစ်နေပါပြီ။ ဟိုတုန်းက လက်ဖက်ရည်ဆိုင်လို့ မခေါ်ပါဘူး။ “ကာကာဆိုင်း” လို့ပဲ ခေါ်ပါတယ်။

ပိုစုရုံးခြင်း လုပ်လို့မရ အခုတော့ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် လက်ဖက်ရည်ဆိုင်တွေမှာ ထိုင်သောက်လို့ မရတော့ပါဘူး။ အခြားနိုင်ငံများနည်းတူ ကိုဗစ်-၁၉ ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံကို မတ် ၂၃ ရက်က စတင်ရောက်ရှိလာလို့ပါ။ အဲဒါကြောင့် လူစုလူဝေးဖြစ်စေတဲ့ ပွဲလမ်းသဘင်နဲ့ အစည်းအဝေးများအပြင် လူငါးယောက်ထက် ပိုစုရုံးခြင်း လုပ်လို့မရတော့ပါဘူး။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက အသိပေးမှုတွေ၊ သတိပေးမှုတွေ၊ တားမြစ်

ညွှန်ကြားမှုတွေ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများက ဒေသန္တရအမိန့်တွေ နေ့စဉ်ရက်ခြားဆိုသလို ထွက်လာခဲ့ပါပြီ။

လက်ဖက်ရည်ဆိုင်ကအစ စားသောက်ဆိုင်တွေအဆုံး ဆိုင်တွေမှာ ထိုင်ပြီးစားသောက်ခြင်းကို လုံခြုံစွာပြုတော့ဘဲ ချိုင့်ဆွဲ (ပါဆယ်) စနစ်နဲ့သာ အရောင်းအဝယ်လုပ်စေခဲ့ပါတယ်။ အဓိက ဆိုင်ထိုင်စားသုံးသူတွေ များလာမှာ အရောင်းအဝယ်ကောင်းတာမို့ ရန်ကုန်မြို့က ဆိုင်ကြီးဆိုင်ငယ်တွေအားလုံး ပိတ်သိမ်းထားကြပါတယ်။

မြန်မာပြည်က အများကြီး ကံကောင်းပါတယ်။ တကယ့်ကို အဘက်ဘက်က တိုးတက်နေတဲ့ နိုင်ငံကြီးတွေမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးကူးစက်မှုဟာ ကြောက်စရာကောင်းလောက်အောင် မြင့်မားမှုတွေနဲ့အတူ ကမ္ဘာ့အဝန်းသုံးသိန်းကျော် သေဆုံးမှုတွေ ရှိနေတဲ့အကြားက မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ မေ ၂၃ ရက် ၂၄ ရက် ၂၅ ရက် ၂၆ ရက် ၂၇ ရက် ၂၈ ရက် ၂၉ ရက် ၃၀ ရက် ၃၁ ရက် ၃၂ ရက် ၃၃ ရက် ၃၄ ရက် ၃၅ ရက် ၃၆ ရက် ၃၇ ရက် ၃၈ ရက် ၃၉ ရက် ၄၀ ရက် ၄၁ ရက် ၄၂ ရက် ၄၃ ရက် ၄၄ ရက် ၄၅ ရက် ၄၆ ရက် ၄၇ ရက် ၄၈ ရက် ၄၉ ရက် ၅၀ ရက် ၅၁ ရက် ၅၂ ရက် ၅၃ ရက် ၅၄ ရက် ၅၅ ရက် ၅၆ ရက် ၅၇ ရက် ၅၈ ရက် ၅၉ ရက် ၆၀ ရက် ၆၁ ရက် ၆၂ ရက် ၆၃ ရက် ၆၄ ရက် ၆၅ ရက် ၆၆ ရက် ၆၇ ရက် ၆၈ ရက် ၆၉ ရက် ၇၀ ရက် ၇၁ ရက် ၇၂ ရက် ၇၃ ရက် ၇၄ ရက် ၇၅ ရက် ၇၆ ရက် ၇၇ ရက် ၇၈ ရက် ၇၉ ရက် ၈၀ ရက် ၈၁ ရက် ၈၂ ရက် ၈၃ ရက် ၈၄ ရက် ၈၅ ရက် ၈၆ ရက် ၈၇ ရက် ၈၈ ရက် ၈၉ ရက် ၉၀ ရက် ၉၁ ရက် ၉၂ ရက် ၉၃ ရက် ၉၄ ရက် ၉၅ ရက် ၉၆ ရက် ၉၇ ရက် ၉၈ ရက် ၉၉ ရက် ၁၀၀ ရက်

ထင်တိုင်းမပေါက် မိဋ္ဌဓမ္မတွေ့မြင်ရမှုအပိုင်းကို ပြန်ကြည့်ရင်လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနဲ့ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအသီးသီးရဲ့ စီမံကွပ်ကဲမှု စောင့်ရှောက်မှုဆိုတာလည်း မျက်ဝါးထင်ထင်ပါ။ ဒါအပြင် ပြည်သူ့အများစုကလည်း သတ်မှတ်စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနဲ့အညီ လိုက်နာရမယ့်အပြင် ကြောင့် ဒီ ကိုဗစ်-၁၉ က ထင်တိုင်းမပေါက် ဝင်တိုင်းမရောက်နိုင်ခဲ့တာလည်း အကြောင်းအချင်းအရာတစ်ရပ် ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် နေ့ရပ်ပြန်အပြင် လူစုလူဝေးတစ်ရပ်ကတစ်ဆင့် ရန်ကုန်က ပိုခံစားလိုက်ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျန်းမာရေးနှင့်

အားကစားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ မေ ၂၃ ရက် ၂၄ ရက် ၂၅ ရက် ၂၆ ရက် ၂၇ ရက် ၂၈ ရက် ၂၉ ရက် ၃၀ ရက် ၃၁ ရက် ၃၂ ရက် ၃၃ ရက် ၃၄ ရက် ၃၅ ရက် ၃၆ ရက် ၃၇ ရက် ၃၈ ရက် ၃၉ ရက် ၄၀ ရက် ၄၁ ရက် ၄၂ ရက် ၄၃ ရက် ၄၄ ရက် ၄၅ ရက် ၄၆ ရက် ၄၇ ရက် ၄၈ ရက် ၄၉ ရက် ၅၀ ရက် ၅၁ ရက် ၅၂ ရက် ၅၃ ရက် ၅၄ ရက် ၅၅ ရက် ၅၆ ရက် ၅၇ ရက် ၅၈ ရက် ၅၉ ရက် ၆၀ ရက် ၆၁ ရက် ၆၂ ရက် ၆၃ ရက် ၆၄ ရက် ၆၅ ရက် ၆၆ ရက် ၆၇ ရက် ၆၈ ရက် ၆၉ ရက် ၇၀ ရက် ၇၁ ရက် ၇၂ ရက် ၇၃ ရက် ၇၄ ရက် ၇၅ ရက် ၇၆ ရက် ၇၇ ရက် ၇၈ ရက် ၇၉ ရက် ၈၀ ရက် ၈၁ ရက် ၈၂ ရက် ၈၃ ရက် ၈၄ ရက် ၈၅ ရက် ၈၆ ရက် ၈၇ ရက် ၈၈ ရက် ၈၉ ရက် ၉၀ ရက် ၉၁ ရက် ၉၂ ရက် ၉၃ ရက် ၉၄ ရက် ၉၅ ရက် ၉၆ ရက် ၉၇ ရက် ၉၈ ရက် ၉၉ ရက် ၁၀၀ ရက်

ပြန်နာလန်ထူနိုင် ဒီကပ်ဆိုးကြီးဟာ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်အခြားအခြားသော နိုင်ငံကြီးတွေက တွက်ချက်တဲ့အဖြေနဲ့ဆို ပြောင်းပြန်ဖြစ်သွားခဲ့ပါပြီ။ အခုဆိုရင် ရန်ကုန်မြို့က ပိတ်ထားခဲ့တဲ့ ဈေးကြီးတွေ ပြန်ဖွင့်နေပါပြီ။ ထိုဈေးကြီးတွေကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်မှုများ ရှိနေရာ ယနေ့တိုင် စိုးရိမ်စရာမတွေ့ရဘဲ မကြာမီအရောင်းအဝယ် ပြန်နာလန်ထူနိုင်တော့မယ်ဆိုတာကို ယုံကြည်မိပါတယ်။

တစ်ဆင့်တိုးလို့ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များက အစပြုပြီး စားသောက်ဆိုင်တွေ ပြန်ဖွင့်နိုင်ရေးအတွက်ကို ဆိုင်တွေက လိုက်နာရမယ့် စည်းကမ်း၊ စားသုံးသူတွေဘက်က လိုက်နာရမယ့် အချက်တွေကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက မေ ၁၇ ရက်က ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးခဲ့ပါတယ်။

စားသောက်ဆိုင်တွေမှာ ပြင်ဆင်ထားရမယ့်အချက်က ၁၁ ချက်၊ စားသောက်ဆိုင်မှ တာဝန်ရှိသူတွေ၊ ဝန်ထမ်းတွေ လိုက်နာရမယ့် အချက်ကလည်း ၁၁ ချက်ပါ။ နောက်ပြီး စားသုံးသူများ လိုက်နာရမယ့်အချက်က ရှစ်ချက်ပါဝင်ပြီး ဆိုင်များက သန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ အထူးပြုဂရုစိုက်ရမယ့် အချက်က လေးချက်ရှိတာကို တွေ့ရပါတယ်။

မျက်နှာတစ်ခုလုံးကို အကာအကွယ်ပေးဆိုင်ထဲကိုမဝင်မီ အပြင်လက်ဆေးကန်မှာ လာတဲ့သူ တစ်ဦးမကျန် လက်ဆေးရပါတယ်။ ဝန်ထမ်းတစ်ယောက်ကို ပုံသေထားပြီး အပူချိန်တိုင်းတာစေပြီးမှ ဆိုင်ထဲ ဝင်ခွင့်ပေးတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဆိုင်ဝန်ထမ်းများ အားလုံးက နှာခေါင်းစည်းကိုယ်စီတပ်ထားတဲ့ အပြင် မျက်နှာတစ်ခုလုံးကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်တဲ့ မျက်နှာအကာကိုယ်စီနဲ့ပါ။ စားသုံးသူတွေအတွက် စိတ်ပိုရှင်းရတာပေါ့။

လေးခွဲခွဲထိုင်လိုက်ကြရ ဆိုင်ရဲ့အပြင်အဆင်က အတော့်ကို ပုံစံပြောင်းသွားပါတယ်။ အရင် ရောက်ခဲ့ဖူးစဉ်က လေးပေ နှစ်ပေခွဲခန့် စားပွဲအမြင့်ကို (အရင်က မိသားစုလေးငါးယောက် တစ်စုတည်းထိုင်လို့

ရပါတယ်) အခုစားပွဲအရှည်ဟိုဘက်ထိပ်မှာ ကုလားထိုင်တစ်လုံး၊ ဒီဘက်ထိပ်မှာ ကုလားထိုင်တစ်လုံးသာ ချထားပေးပါတယ်။ စားပွဲရဲ့ အလယ်မှာ အမြင့်နှစ်ပေခန့်ရှိ ပလတ်စတစ်အဖြူ (အကြည်) တစ်ချပ်ကို ပိုက်များနဲ့ ချိတ်ဆက်ကာပေးထားပါတယ်။ စားပွဲပုံတစ်လုံးနဲ့တစ်လုံးကိုလည်း သုံးလေးပေခန့် ခြားထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အဲဒီနေ့က လေ့လာရင်း စားဖို့သွားတဲ့ မိသားစုက ခုနစ်ယောက်ဆိုတော့ လေးခွဲခွဲထိုင်လိုက်ကြရတာပဲ။

ကောင်းပါတယ်။ စနစ်တကျ ပြင်ဆင်ထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အဲဒီလိုသာ ရေရှည်သွားနိုင်ရင် ရှုလည်လျှောက်သာ ပျားလည်းစွဲသာဆိုသလို လုပ်ငန်းရှင် (ဆိုင်ရှင်) ဆိုင်ဝန်ထမ်း၊ စားသုံးသူတွေအတွက် အဆင်ပြေလှပါတယ်။ ဒီစနစ်၊ ဒီစည်းကမ်းတွေကို အားလုံးက ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းသွားဖို့ပဲ လိုပါတော့တယ်။

အဲဒီလိုမှမဟုတ်ဘဲ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ လျော့နည်းလာမယ်၊ ပျက်လာမယ်ဆိုရင်တော့ ပထမအကြိမ်မှာ သတိပေးမယ်၊ ဒုတိယအကြိမ်မှာ ဒဏ်ငွေရိုက်မယ်။

အချုပ်ပို (၈) သို့

“စားသောက်ဆိုင်တွေမှာ ပြင်ဆင်ထားရမယ့် အချက်က ၁၁ ချက်၊ စားသောက်ဆိုင်မှ တာဝန်ရှိသူတွေ၊ ဝန်ထမ်းတွေ လိုက်နာရမယ့် အချက်ကလည်း ၁၁ ချက်ပါ။ နောက်ပြီး စားသုံးသူများ လိုက်နာရမယ့်အချက်က ရှစ်ချက်ပါဝင်ပြီး ဆိုင်များက သန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ အထူးပြုဂရုစိုက်ရမယ့် အချက်က လေးချက်ရှိတာကို တွေ့ရပါတယ်”